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ZPRAVODAJ MĚSTSKÉHO ÚŘADU 
VE VYSOKÉM NAD JIZEROU 

  



Výběr informací z jednání rady města a zastupitelstva města 
 

10. RM – 23. 5. 2017 
 

RM schvaluje 
– pronájem bytu 1+kk v domě s pečovatelskou službou panu Václavu Zemanovi 
ze Sklenařic; 
– udělení souhlasu s umístěním, instalací a provozem telekomunikačního zaříze-
ní na čp. 359 a 366 ve Vysokém nad Jizerou; 
– pronájem sálu v objektu hasičské zbrojnice společnosti Belu s. r. o., Brno, 
IČ: 26928850, náměstí 3. května 3/8, 621 00 Brno (provozovna Penzion Aktiv) 
v termínech od 2. 7. 2017 do 7. 7. 2017 pro cvičení Tiger-Jiu Jitsu za cenu 
3 900 Kč a od 17. 7. 2017 do 21. 7. 2017 pro cvičení boxu za cenu 3 250 Kč; 
– bez výhrad projektovou dokumentaci na stavbu a uzavření smlouvy o právu 
provést stavbu „Novostavba RD včetně přípojek inženýrských sítí (voda, kanali-
zace a elektro), sjezdu na komunikaci na ppč. 1635/3, 2318/2, 1642/2, 1654/3 
a 2317/2 v k. ú. Vysoké nad Jizerou“ a pověřuje místostarostu města Ing. Jarosla-
va Nechanického vyřízením této záležitosti; 
– zveřejnění výzvy na podání nabídky a k prokázání splnění kvalifikace na veřej-
nou zakázku malého rozsahu IV. kategorie číslo 2017003 na akci „Rozšíření vo-
dovodu a veřejného osvětlení do lokality pod Varoulovu skálu“, dále seznam obe-
sílaných firem v rámci této veřejné zakázky a jmenuje komisi pro otevírání obálek 
a hodnoticí komisi ve složení Ing. Jaroslav Nechanický, Ing. Tereza Fenclová, 
Ing. Jiří Bartoš a náhradníci Bohdan Blažek, Ing. Marcela Králíková 
a Ing. Marcela Škodová; 
– ve smyslu ustanovení článku IV. odst. 2 Směrnice o zabezpečení zákona o fi-
nanční kontrole zařazení do kontrolní skupiny vykonávající veřejnosprávní kon-
trolu u příspěvkových organizací za rok 2016 Ing. Terezu Fenclovou, Ing. Jarosla-
va Nechanického a Bohdana Blažka; 
– poskytnutí finančního příspěvku ve výši 5 000 Kč kolektivu Starého kravína, 
o. s., IČ: 27052281 na podporu akce Dřevo-kovo-sochání 2017, které se koná od 
4. 7. do 8. 7. 2017 ve Františkově. 

 

11. RM – 6. 6. 2017 
 

RM schvaluje 
– pronájem bytu 1+kk v domě s pečovatelskou službou paní Jarmile Benešové; 
– umístění prodejních stojanů a vstupní brány do obchodu v čp. 122 ve Vysokém 
nad Jizerou na ppč. 2222/8 v k. ú. Vysoké nad Jizerou žadatelce Jaroslavě Moráv-
kové (Dárky&Květiny) s tím, že bude hrazen poplatek dle platné obecně závazné 

Zprávy z města 
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Důležité kontakty: 
 
Martin Nesvadba – voda, kanalizace, velkoobjemový odpad:  604 339 498 
Lucie Strnádková – starostka, další případy:  724 178 338, 723 092 451 
Jaroslav Nechanický – místostarosta, další případy:  724 180 027, 605 976 887 



vyhlášky; 
– Městečku na dlani, z. s., IČ: 05088755, Vysoké nad Jizerou, umístění soch 
s betonovým základem na části pozemku ppč. 2252/1 (cesta pod Kramářovou 
vilou mezi poli od Jechů ve směru na Tříčské vrchy) formou smlouvy o právu pro-
vést stavbu; 
– provedení změny kultury na pozemcích ppč. 606/3, 606/4, 606/5, 475/3, 
399/2, 398/3, 398/2 a budoucí 398/5 v k. ú. Vysoké nad Jizerou. Na těchto po-
zemcích, které jsou doposud v evidenci KN jako pozemky určené k plnění funkce 
lesa, jsou již od 70. let minulého století travnaté sjezdové tratě ve skiareálu Šach-
ty; 
– k výběrovému řízení č. 2017004 na akci: „PP 014D241 FZŠ – Vysoké nad Jize-
rou – cisternová automobilová stříkačka“ komisi pro otevírání obálek a hodnoce-
ní nabídek ve složení: Jarmila Lásková Soldátová, Mgr. Lucie Strnádková, 
Ing. Jaroslav Nechanický, Ing. Tereza Fenclová, Robert Nesvadba a náhradníky 
Ing. Jiří Bartoš, Zbyněk Lukeš a Bohdan Blažek; 
– výběr nejvhodnější nabídky v rámci výběrového řízení na veřejnou zakázku 
č. 2016010 – „Zpracovatel územní studie Vysoké nad Jizerou US1“, kterou je 
nabídka s pořadovým číslem 1, předložená uchazečem Institut regionálních in-
formací, s. r. o., IČ: 25585991, Chládkova 898/2, 616 00 Brno a zadání zakázky 
této firmě za cenu 95 500 Kč bez DPH; 
– nákup přípojného zařízení za traktor (káry) konkrétně výrobku Pronar Trailer 
T654/2 za cenu 148 200 Kč bez DPH; 
– pronájem velkého sálu v divadle ve prospěch akce setkání žáků dne 9. 6. 2017 
za účelem uspořádání přednášky o kriminalitě a sociálně patologických jevech 
mládeže za cenu cca 1 200 Kč; 
– společnosti WTW, s. r. o., Praha, IČ: 25623079, Dopraváků 3, 184 00 Praha 8, 
změnu rozsahu přerovnání zámkové dlažby po provedení akce: Plynofikace ob-
jektu čp. 195 ve Vysokém nad Jizerou za předpokladu poskytnutí pětileté záruky. 
V původní smlouvě byla stanovena podmínka, na základě které by měl žadatel po 
provedení stavby provést úpravu konečného povrchu tak, že bude přerovnána 
zámková dlažba na komunikaci v celé šíři průjezdního profilu, a to od místa napo-
jení po konec zámkové dlažby (včetně okruhu cca 2 m okolo místa napojení). In-
vestor požaduje, aby zámková dlažba byla přerovnána pouze nad rýhou výkopu 
včetně cca 0,3 m na každou stranu s tím, že na uvedené práce poskytne záruku 
5 let. Zároveň investor upozorňuje na skutečnost, že by neměla být dotčená plo-
cha užívána technikou těžší 3,5 t. RM po projednání změnu podmínky za předpo-
kladu dodržení pětileté záruky schválila. Co se týče úpravy dopravního značení, 
tak to s ohledem na provádění zimní údržby není úplně možné; 
– ZŠ Vysoké nad Jizerou převod 5 000 Kč z rezervního fondu do investičního fon-
du (na nákup sporáku s elektrickou troubou) a odpisový plán na sporák pořízený 
v dubnu 2017, a to na období pěti let; 
– výběr nejvhodnější nabídky v rámci výběrového řízení na veřejnou zakázku 
„Dodávka a montáž mobilního rentgenového přístroje s C ramenem pro ÚCHR 
a PCH“, kterou je nabídka s pořadovým číslem 1, předložená společností Electric 
Medical Service, s. r. o., IČ: 49970267, Ledce 74, 664 62 a schvaluje zadání za-
kázky této společnosti za cenu 1 448 000 Kč bez DPH. 
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RM bere na vědomí 
– informace, že v rámci výběrového řízení na zakázku č. 2017002 – „Nákup slu-
žebního automobilu“ nebyla podána žádná nabídka a výběrové řízení bylo zruše-
no; 
– informace o příslibu poskytnutí dotačních prostředků z Fondu ochrany vod Li-
bereckého kraje ve výši 510 277,34 Kč na projekt s názvem „Propojení systémů 
vodovodu Vysoké nad Jizerou – Tříč“; 
– informace o vyhlášení výzvy k předkládání žádostí o přidělení finančních pří-
spěvků (grantů) z rozpočtu města na II. pololetí 2017 na kulturní, sportovní akce, 
volnočasové aktivity, vzdělávání, činnost zájmových sdružení a místních spolků 
a  na rozvoj a podporu cestovního ruchu. 
 
12. RM – 21. 6. 2017 
 

RM schvaluje 
– dodatek č. 2 ke smlouvě o nájmu části nemovitosti č. 20570B se společností 
Vodafone Czech Republic, a. s., IČ: 25788001, náměstí Junkových 2/2808, 
155 00 Praha 5. Uvedenou smlouvou jsou pronajaty částečně prostory půdy 
a střechy budovy ZŠ Vysoké nad Jizerou. Dodatek č. 2 ke smlouvě o nájmu upra-
vuje dobu nájmu tak, že ji prodlužuje o 15 let do 31. 12. 2032; 
– cenovou nabídku ZPK, s. r. o., IČ: 15055531, Nová 376, 507 91 Stará Paka na 
vytvoření mapového podkladu cest na Tomášova vrcha a k Perlíčku. Vytvořený 
mapový podklad bude v budoucnu sloužit pro zpracování dalších dokladů 
k připravované rekonstrukci povrchů cest a také k určení hranic pozemků, aby 
bylo možné provést případné prořezání vzrostlých stromů a keřů na pozemcích, 
které jsou ve vlastnictví města. Každý z podkladů by měl stát cca 30 000 Kč bez 
DPH (konečná cena bude určena s ohledem na počet zaměřovaných hraničních 
bodů a počet umístěných mezníků); 
– zveřejnění výzvy na podání nabídky a k prokázání splnění kvalifikace na veřej-
nou zakázku malého rozsahu III. kategorie číslo 2017005 „Obnova páteřních cest 
a oprava márnice na hřbitově ve Vysokém nad Jizerou“ a schvaluje seznam obesí-
laných firem v rámci této veřejné zakázky; 
– zveřejnění výzvy na podání nabídky a k prokázání splnění kvalifikace na veřej-
nou zakázku malého rozsahu III. kategorie číslo 2017006 „Restaurování cechov-
ního praporu vysockého sedmeráckého cechu“ a seznam obesílaných firem 
v rámci této veřejné zakázky; 
– výběr nejvhodnější nabídky v rámci výběrového řízení na veřejnou zakázku 
č. 2017003 na akci „Rozšíření vodovodu a veřejného osvětlení do lokality pod 
Varoulovu skálu“, kterou je nabídka s pořadovým číslem 1, předložená uchaze-
čem Pittner Česká Lípa, s. r. o., IČ: 28687329, Chelčického 1505/5, 470 01 Česká 
Lípa, a zadání zakázky této firmě; 
– nákup služebního Škoda Yeti 1,4 TSI/ 110 kW 4x4 Style Outdoor za cenu 
599 900 Kč včetně DPH od společnosti Autocolor Design, s. r. o., IČ: 47680326, 
Staroměstská 3, 792 01 Bruntál; 
– po projednání žádosti společnosti WTW, s. r. o. Praha, IČ: 25623079, Dopra-
váků 3, 184 00 Praha 8, o posouzení architektonické studie na rekonstrukci ob-
jektu čp. 195 ve Vysokém nad Jizerou toto usnesení: RM požaduje k další etapě 
projektových prací doplnit zasmluvněné stání pro 5 automobilů, přepracovat ven-
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kovní vzhled objektu tak, aby celá fasádní plocha nebyla řešena pouze obkladem 
cementovláknitými velkoformátovými šablonami a schvaluje řešení střešní kryti-
ny ve tmavých šablonách případně plechu (tj. šedočerné barvy). 
 

RM neschvaluje 
– návrh úpravy vstupného do Vlastivědného muzea pro Vysoké nad Jizerou 
a okolí od 1. 7. 2017. RM pověřuje zaměstnance muzea předložením návrhu 
úpravy vstupného do Vlastivědného muzea pro Vysoké nad Jizerou a okolí 
v průběhu října tohoto roku s tím, že bude nejdříve předjednán s vedením města. 
 

13. RM – 11. 7. 2017 
 

RM schvaluje 
– výběr nejvhodnější nabídky v rámci výběrového řízení na veřejnou zakázku 
č. 2017004 na dodávku „FZŠ – Město Vysoké nad Jizerou – Cisternová automo-
bilová stříkačka“, kterou je nabídka s pořadovým číslem 1, předložená uchaze-
čem THT Polička, s. r. o., IČ: 46508147, Starohradská 316, 572 01 Polička, 
a schvaluje zadání zakázky této firmě za cenu 4 980 500 Kč bez DPH (6 026 405 
včetně DPH); 
– výběr nejvhodnější nabídky v rámci výběrového řízení na veřejnou zakázku 
č. 2017006 na akci „Restaurování cechovního praporu vysockého sedmeráckého 
cechu“, kterou je nabídka s pořadovým číslem 1, předložená uchazečem 
MgA. Magdalenou Rafl Bursovou, IČ: 49109031, Radimovice 5, 463 44 Sychrov, 
a schvaluje zadání zakázky tomuto uchazeči za cenu 179 000 bez DPH (konečná 
cena); 
– cenovou nabídku společnosti Trido, s. r. o., IČ: 65278151, Na Brankách 3, 
678 01 Blansko, na výměnu 3 ks garážových vrat v objektu technických služeb; 
– cenovou nabídku společnosti Fasko - Jiří Farský, IČ: 13237799, Husova 271, 
513 01 Semily, na výměnu kotle v hasičské zbrojnici; 
– čas k předkládání materiálů na jednotlivá jednání rady města, a to do 12:00 
v den konání jednání; 
– zveřejnění výzvy na podání nabídky a k prokázání splnění kvalifikace na veřej-
nou zakázku malého rozsahu III. kategorie na zakázku: „Dodávka přístroje pro 
aktivní rehabilitaci prstů, zápěstí a předloktí pro ÚCHR a PCH“, seznam obesíla-
ných firem v rámci této veřejné zakázky a jmenuje komisi pro otevírání obálek 
a hodnoticí komisi v rámci této veřejné zakázky ve složení MUDr. Alena Schmo-
ranzová, Mgr. Markéta Tošovská, Ing. Marcela Škodová a náhradníci Miloslava 
Šviková, Mgr. Kristýna Kolínová, MUDr. Lucie Smrčková; 
– MŠ Vysoké nad Jizerou převod 52 674,72 Kč z rezervního fondu do investiční-
ho fondu (na pokrytí opravy zařízení školní zahrady, zhotovení úložného prosto-
ru do dětské šatny malých dětí a nákupu nového povlečení); 
– nákup myčky do školní kuchyně za cenu do 100 000 Kč včetně DPH a zároveň 
schvaluje převod z rezervního fondu do fondu investic s tím, že finanční prostřed-
ky budou použity právě na nákup myčky. 
 

RM bere na vědomí 
– informace o vytýčení hranice pozemků u rozpadlé zdi u objektu čp. 66 na ná-
městí ve Vysokém nad Jizerou a skutečnosti, že opěrná zeď je na pozemku 
ppč. 2253/3 v k. ú. Vysoké nad Jizerou, který je ve vlastnictví města Vysokého 
nad Jizerou. 
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Zastupitelstvo města 26. 6. 2017 
 
ZM schvaluje 
– účetní závěrku města Vysokého nad Jizerou za rok 2016 a závěrečný účet města 
Vysokého nad Jizerou za rok 2016 a souhlasí s celoročním hospodařením města 
Vysokého nad Jizerou za rok 2016; 
– odkoupení podílu 5/12 pozemku ppč. 2277/1 a 2277/2 v k. ú. Vysoké nad Jize-
rou od Marka Hampla za cenu 38 775 Kč; 
– odkoupení pozemku ppč. 1918/23 v k. ú. Vysoké nad Jizerou od Luboše Al-
brechta za cenu 143 200 Kč; 
– odložit záměr města prodat část pozemků ppč. 195/3 a stpč. 327 v k. ú. Vysoké 
nad Jizerou na neurčito; 
– záměr odkoupení části pozemku ppč. 260/2 o výměře cca 4 m2 v k. ú. Stará Ves 
u Vysokého nad Jizerou. Na pozemku stojí drobná sakrální památka – kamenný 
podstavec pro sochu sv. Josefa. Město pozemek potřebuje pro případnou mož-
nost získat dotaci na opravu památky a údržbu jejího okolí; 
– záměr koupě objektu čp. 127 ve Vysokém nad Jizerou a pozemků stpč. 183 
a ppč. 144 v k. ú. Vysoké nad Jizerou a zároveň pověřuje vedení města jednáním 
o koupi nemovitostí za cenu max. 1 450 000 Kč; 
– změnu kultury z trvalého travního porostu na pozemky určené k plnění funkce 
lesa u pozemku ppč. 324/3 o výměře 4 614 m2 a části pozemku 324/1 o výměře 
5 386 m2, vše v k. ú. Helkovice; 
– poskytnutí finančního příspěvku manželům Havelkovým na úpravu pozemků 
ppč. 1258/7 a 2294 v k.ú. Vysoké nad Jizerou ve výši 18 100 Kč; 
– toto usnesení: ZM ukládá ředitelce ÚCHR a PCH Vysoké nad Jizerou – 
Ing. Škodové a) projednat půjčku města pro ústav ve finančním výboru města, 
b) projednat půjčku města pro ústav v dozorčí radě ústavu a sdělit výsledky těchto 
projednání na příštím zasedání ZM; 
– vypsání a rozsah veřejné zakázky na zhotovitele stavby „Rekonstrukce a pří-
stavba – Ústav chirurgie ruky a plastické chirurgie, p. o. Vysoké nad Jizerou“ for-
mou otevřeného podlimitního výběrového řízení dle zákona č. 134/2016 Sb., 
o zadávání veřejných zakázek, v platném znění; 
– složení komise pro otevírání obálek ve složení: Mgr. Lucie Strnádková, 
Ing. Jaroslav Nechanický, Ing. Hana Uhlířová, Ing. Marcela Škodová, 
MUDr. Alena Schmoranzová, Ing. Markéta Zelinková a Ing. Jaromír Beran, pří-
padné náhradníky: Miloslava Šviková, Ing. Tereza Fenclová, Bohdan Blažek, 
Ing. Jiří Bartoš, Ing. Marcela Králíková, Ing. Roman Čivrný a Monika Mašková; 
– hodnoticí komisi ve složení: Mgr. Lucie Strnádková, Ing. Jaroslav Nechanický, 
Ing. Hana Uhlířová, Ing. Marcela Škodová, MUDr. Alena Schmoranzová, 
Ing. Markéta Zelinková a Ing. Jaromír Beran, případné náhradníky: Miloslava 
Šviková, Ing. Tereza Fenclová, Bohdan Blažek, Ing. Jiří Bartoš, Ing. Marcela Krá-
líková, Ing. Roman Čivrný a Monika Mašková; 
– uzavření dohod o vytvoření společného školského obvodu spádových škol – 
Mateřské školy Vysoké nad Jizerou a Základní školy Vysoké nad Jizerou mezi 
městem Vysoké nad Jizerou a obcí Roprachtice a mezi městem Vysoké nad Jize-
rou a obcí Roztoky u Semil dle předložených návrhů; 
– obecně závaznou vyhlášku č. 1/2017 o nočním klidu. 

V4/2017 strana 6 



ZM neschvaluje 
– uzavření smlouvy o smlouvě budoucí kupní o převodu nemovitostí se společ-
ností Fleuriada PLZ, s. r. o. 
 
ZM bere na vědomí 
– zprávy o veřejnosprávních kontrolách příspěvkových organizací – Základní 
školy Vysoké nad Jizerou, Mateřské školy Vysoké nad Jizerou a zprávu o výsledku 
přezkoumání hospodaření ÚCHR a PCH Vysoké nad Jizerou, vše za rok 2016; 
– informace o vývoji zpracování projektu na rekonstrukci silnice II/290 
a schvaluje dočasný a trvalý zábor městských pozemků dle návrhu; 
– informace o letošní pouti 5. 8. 2017 na náměstí Dr. Karla Kramáře a v přileh-
lých prostorách, včetně nedělního koncertu v kostele sv. Kateřiny ve Vysokém 
nad Jizerou; 
– informace o žádostech o dotace; 
– zprávu o činnosti Rady města Vysokého nad Jizerou za období od 5. 4. 2017 
do 7. 6. 2017; 
– předložené zprávy kontrolního výboru ze dne 14. 6. 2017. 
 

Následující řádné jednání zastupitelstva by se mělo konat 25. září 2017. Další 
termín zasedání zastupitelstva je 18. prosince 2017. 

 
Od paní starostky 
 

Pololetní bilance aneb co už jsme letos udělali a co nás ještě čeká 
 

Protože se kalendářní rok 2017 přehoupl do své druhé poloviny, je načase udě-
lat takovou malou inventuru plnění slibů a naplňování plánů pro letošní investič-
ní období. 

Největší investiční akcí letošního roku je nepochybně po léta toužebně očekáva-
ná rekonstrukce městských cest, ale o té se dozvíte podrobněji na jiném místě 
Větrníku. 

Už na jaře byl dokončen plánovaný propoj mezi vysockým a tříčským vodo-
vodním řadem. Vyřešil hned dva problémy – voda z tříčských pramenů má nevy-
hovující pH, hygiena na nás tudíž požadovala poměrně nákladná opatření k její 
úpravě, dále pak propoj umožňuje dočerpat vodu do Tříče z Vysokého, aniž by se 
musela složitě navážet cisternou, jak tomu bylo v minulosti. Nově vybudovaný 
propoj už se osvědčil – hned při první poruše vodovodu, ke které došlo v kopci 
nad Starou školou, zachránil vodu většině tříčských odběratelů.  

S vodou souvisí i další akce – po letech byl „oprášen“ vrt u vodárny a vypraco-
vána projektová dokumentace na jeho dopojení do vysockého vodovodního řadu. 
Momentálně probíhá na tuto akci územní řízení a doufáme, že se nám podaří zís-
kat i nějaké dotační prostředky. Posílení vodovodu by mělo proběhnout v roce 
2018. 

Nová hasičská cisterna v hodnotě zhruba šesti milionů korun už je ve výrobě. 
Kupní smlouva s vybraným dodavatelem – společností THT Polička, s. r. o., byla 
podepsána 17. července, na nové hasičské auto se tedy můžeme těšit letos na 
podzim. 

Vzhledem k tomu, že stará městská technika postupně dosluhuje, museli jsme 
v letošním rozpočtu vyčlenit část prostředků i na nákupy techniky nové. Nová 

V4/2017 strana 7 



kára za traktor namísto té staré (dosluhující a nepojistitelné) by měla práci tech-
nických zaměstnanců města zefektivnit a zrychlit. Pořídili jsme též nové služební 
auto, modrá městská felicie totiž letos definitivně odešla do „věčných lovišť“. Ja-
ko nový služební vůz jsme zvolili Škodu YETI ve variantě 4 x 4 – prožité zimy nás 
přesvědčily, že služební vůz bez pohonu na všechna čtyři kola tu nemá smysl, na-
víc musí být v případě potřeby použitelný i pro technické účely, musí být tudíž 
uzpůsoben pro jízdu v terénu. Snad jsme si tedy vybrali dobře a YETI bude městu 
sloužit tak příštích 15 let. 

Na altánku v parku jsme podle plánu letos provedli pouze malou opravu tak, 
aby byl použitelný pro konání svateb či jiných akcí. Na kompletní rekonstrukci se 
pak chystáme příští rok. 

Pro zlepšení „klimatu“ ve sklepě muzea, kde jsou uskladněny cenné exponáty, 
bylo zakoupeno šest odvlhčovačů vzduchu. Zaměstnanci muzea si na ně sami 
sehnali dotační peníze, za což jim patří pochvala. 

Město po dohodě s Církví československou husitskou nechalo nasvítit Farské-
ho sbor, Vysoké je tedy zase o kousek 
hezčí i k večerním procházkám. 

Pro turisty a návštěvníky města je 
pak určen poslední počin, o kterém 
se tu chci zmínit – nová informační 
tabule s výlety po okolí byla umístě-
na na ostrůvku uprostřed náměstí 
na dosud prázdné straně současné 
mapy. Je to něco, co naše město teď 
úplně ze všeho nejvíc potřebuje a co 
nám tu celé roky chybělo. Tabule je 
dílem pana Bohdana Blažka, který 
všechny výlety sám vymyslel a na-
plánoval. I trasy výletů budou zna-
čeny originálně – medvědí tlapkou. 

Je to dobrý začátek, doufám, že 
se nám časem podaří nabídnout 
turistům všechno, co nabízejí 
jiná horská střediska.  
    To tedy bylo ve zkratce to nejdů-
ležitější, co máme od letošního 
jara prozatím za sebou. Přesto, že 
jsme se rozhodli, že se s ohledem 
na rozpočet budeme ve druhé po-
lovině roku tak nějak „investičně 
mírnit“, už teď víme jistě, že něja-
ké budování nás ještě čeká – bu-
deme prodlužovat vodovod a ve-
řejné osvětlení do lokality 
s budoucími rodinnými domky 
pod Varoulovou skálou, budeme 
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muset opravit kanalizaci pod hlavní silnicí v Bozkovské ulici 
a rádi bychom též z dotačních peněz vybudovali nové cesty na 
hřbitově. Chceme taky doopravit autobusové zastávky, dodě-
lat vývěsní tabule a plno dalších drobností, na které si v tuhle 
chvíli nevzpomínám, a než se nadějeme, bude tu zase sníh...    
     No, snad nepřijde moc brzy, takže Vám všem přeji příjem-
ný zbytek léta a hezký a slunečný začátek podzimu. 

Mgr. Lucie Strnádková, starostka města 
Rekonstrukce cest 
 

Z plánované rekonstrukce několika málo místních komunikací se nakonec vyvi-
nula velká investiční akce – firma STRABAG více než měsíc připravovala cesty na 
položení finálního asfaltového povrchu, výškově upravovala kanalizační šachty, 
z nichž některé museli zaměstnanci města spoustu hodin dohledávat pod vrstvou 
hlíny a makadamu s penetrací vysokou téměř půl metru (takový „danajský dar“ 
minulých realizátorů povrchů cest). Dále se hledaly vodovodní uzávěry a vůbec 
bylo činěno všechno pro to, aby tyhle cesty vydržely několik desítek let. Na části 
komunikací byla změněna technologie rekonstrukce povrchů, a proto se rozsah 
opravovaných cest, oproti původnímu, zvětšil. Celkem tedy bude v ulicích Sluneč-
ní, Sadová, pod mateřskou školkou, na starovačce Tříč (vrchní část), od divadla 
na Polopruť (viz foto na titulní straně), mezi ISŠ a úpravnou vody ve Vysokém 
a  od silnice k bývalé kovárně, mezi Grosmanovými a Škodovými a okolo Berků 
ve Tříči položen asfalt v délce téměř 2,7 km. V určitých částech cest bylo řešeno 
i odvádění dešťových vod. Touto cestou bych chtěl za město poděkovat všem ob-
čanům, kteří bydlí ve výše uvedených lokalitách, za trpělivost a ohleduplnost 
při kličkování auty mezi kanalizačními šachtami a vodovodními uzávěry a za str-
pení různých omezení, která byla při realizaci celé akce nutností. 

Ing. Jaroslav Nechanický, místostarosta města 
 

Úspěšnost podaných žádostí o dotace je vysoká!!! 
 

Dále uvedená tabulka představuje všechny žádosti o dotace, které město Vysoké 
nad Jizerou podalo od začátku roku 2017. Dosud nám byly schváleny finanční 
prostředky v celkové hodnotě 5 162 456 Kč, což je více než 65 % z objemu poda-
ných žádostí, a to ještě o některých z nich nemáme informace, jak byly úspěšné. 
Tyto peníze jsou velmi významnými příjmy městského rozpočtu, za pomoci kte-
rých byl vybudován nový vodovodní řad, jenž zajistí propojení dvou stávajících 
systémů vodovodu Vysoké nad Jizerou – Tříč, pro JSDHO Vysoké nad Jizerou 
bude pořízena nová cisternová automobilová stříkačka s potřebným vybavením, 
budou opraveny drobné sakrální stavby – prozatím krucifix v Tříči, budou obno-
veny páteřní cesty a opravena márnice na místním hřbitově, bude zajištěn kultur-
ní program na letošní Vysocké pouti a v našem vlastivědném muzeu budou 
zrestaurovány dva mlýnky na obilí a cechovní prapor vysockého sedmeráckého 
cechu a pořízen inventář – odvlhčovače a skříně s podstavci. Zatím jsou „ve hře“ 
ještě hasičská zbrojnice ve Tříči, Pátkův kříž ve Staré Vsi a místní komunikace 
okolo bytového domu čp. 222. Držme palce :-)!!!  

Ing. Tereza Fenclová 

V4/2017 strana 9 



V4/2017 strana 10 

Poskytovatel 
dotace Program 

Požadova-
ná výše 

dotace Kč 

Schválená 
výše dota-

ce Kč 
Předmět dotace 

Dotační 
fond LK 

7.1 Kulturní aktivity 
v LK 35 000 35 000 Vysocká pouť 

2017 
Dotační 
fond LK 

1.1 Podpora jednotek 
PO obcí v LK 11 489 11 489 

Údržba a oprava 
přetlakové dýcha-
cí techniky 

Dotační 
fond LK 

1.1 Podpora jednotek 
PO obcí v LK 29 276 29 276 Pořízení věcných 

prostředků 
GŘ HZS ČR Dotace pro jednotky 

SDH obcí pro rok 
2017 

2 500 000 2 500 000 
Nákup nové CAS 

Dotační 
fond LK 

1.1 Podpora jednotek 
PO obcí v LK 1 000 000 1 000 000 Nákup nové CAS 

Nadace Agro-
fert 

Hasičský fond nadace 
Agrofert 300 000 Info v září Nákup nové CAS 

Dotační 
fond LK 

8.2 Podpora ochrany 
přírody a krajiny 61 000 Info v září Oprava Pátkova 

kříže ve Staré Vsi 
Dotační 
fond LK 

2.1 Program obnovy 
venkova 250 000 Info 

v srpnu 
Rekonstrukce 
MK okolo bytové-
ho domu čp. 222 

Fond ochrany 
vod LK 

Program vodohospo-
dářských akcí 2017 630 000 510 277 Propoj vodovodu 

Dotační 
fond LK 

7.2 Záchrana a obno-
va památek v LK 45 500 0 Rekonstrukce 

krucifixu v Tříči 
Ministerstvo 
kultury 

Podpora obnovy  
kulturních památek  107 000 107 000 Rekonstrukce 

krucifixu v Tříči 
Ministerstvo 
zemědělství 

Údržba a obnova 
kulturních a venkov-
ských prvků 

350 114 350 114 
Obnova páteřních 
cest a márnice na 
hřbitově 

Ministerstvo 
zemědělství 

Údržba a obnova 
kulturních 
a venkovských prvků 

700 000 Info  
v srpnu 

Oprava hasičské 
zbrojnice ve Tříči 

Ministerstvo 
zemědělství 

Údržba a obnova 
kulturních 
a venkovských prvků 

34 300 34 300 
Restaurování 
fofru a mlýnku na 
obilí 

Ministerstvo 
pro místní 
rozvoj 

Podpora obnovy 
a rozvoje venkova 400 000 0 

Bruslařská in-line 
dráha Vysoké nad 
Jizerou 

Ministerstvo 
pro místní 
rozvoj 

Podpora obnovy 
a rozvoje venkova 305 891 0 

Rekonstrukce 
MK okolo bytové-
ho domu čp. 222 

Ministerstvo 
pro místní 
rozvoj 

Podpora obnovy 
a rozvoje venkova 165 692 0 

Oprava 2 křížků 
ve Staré Vsi 

Ministerstvo 
kultury 

ISO movitého kultur-
ního dědictví 364 000 175 000 Restaurování 

praporu 
Ministerstvo 
kultury 

ISO movitého kultur-
ního dědictví 220 000 170 000 Nákup  skříní 

a odvlhčovačů 
Úřad práce 
ČR 

Vytvoření pracovní 
příležitosti - VPP 240 000 240 000 Veřejně prospěš-

né práce 
CELKEM   7 749 262 5 162 456   
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Z obce 

Otevírání plovárenské sezóny ve Sklenařicích 23. 6. 2017 

Kalendář nejbližších akcí 
 

29. 7. pochod Krajem zapadlých vlastenců 
29. 7. od 14:00 ve Sklenařicích na louce za křižovat-

kou pouťové odpoledne. K tanci a poslechu hraje 
Elektrolux, občerstvení a atrakce zajištěny.  

30. 7. 14:30 pouť u kaple sv. Anny ve Sklenařicích 
5. 8. pouťový zápas staré gardy ve fotbale 
5. 8. Vysocká pouť na náměstí 
6. 8. 10:00 poutní mše sv. v kostele sv. Kateřiny Ale-

xandrijské, 11:15 tamtéž koncert klasické hudby 
12. 8. Pochod Věnceslava Metelky, Sklenařice 
13. 8. Vysocká časovka 
2. 9.  od 8:00 nohejbalový turnaj na kurtech u školy 

ve Sklenařicích 
9. 9. přespolní běh Okolo Petruškových vrchů 
10. 9. 10:00 posvícenská mše svatá v kostele svaté 

Kateřiny Alexandrijské 
14. 10. – 21. 10. Krakonošův divadelní podzim, 

předprodej bude zahájen 28. 8. 2017, informace 
telefon: 778 884 217 a www.kdpvysoke.cz 

V srpnu se nejspíše bude pokračovat v  loutkových 
útercích. MH 

ZK 

http://www.kdpvysoke.cz


Ústav chirurgie ruky a plastické chirurgie 
Okénko z ústavu – ústav na počátku léta 

 

Vrozené vývojové vady 
 

V řešení vrozených vývojových vad našel uplatnění aparát pro rozdělování 
srostlých prstů. Pořídil nám jej Nadační fond Kapka naděje. Setkání zástupců 
nadačního fondu s pacientem Honzíkem, jeho rodinou a zástupci ústavu proběh-
lo dne 22. 5. 2017. Ředitelka nadačního fondu paní Elen Švarcová (na fotografii 
druhá zleva)  a předseda dozorčí rady JUDr. Miloš Frofous navštívili všechny děti 
na našem oddělení a obdarovali je stavebnicemi a plyšovými hračkami. Setkání 
proběhlo ve velmi příjemné atmosféře, předpokládáme, že naše spolupráce bude 
i nadále pokračovat. Na fotografiích jsou výkonná ředitelka paní Elen Švarcová 
se zástupci města a ústavu a milý pacient Honzík. 

Paní primářka MUDr. Alena Schmoranzová se v červnu zúčastnila 
„Evropského sympozia o chirurgii ruky a rehabilitaci dětské ruky“, kde ji zaujaly 
především jiné způsoby ošetřování dětských poranění a nové materiály na fixaci 
kostí dětí. 
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Vzdělávací akce 
 

Zájem o chirurgii ruky roste, zaměstnanci ústavu mohli předávat své zkušenosti 
např. na Setkání českých a slovenských chirurgů v Novém Městě na Moravě, na 
Ústecké rehabilitační konferenci v Ústí nad Labem nebo na semináři o dětských 
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zlomeninách ve Zbirohu. Největší akcí byla účast na kongresu Federace evrop-
ských společností chirurgie ruky (Federation of European Societies for Surgery 
of the Hand) s názvem „Eurohand 2017“, který se konal v červnu v Budapešti. 
Kongres se zaměřil na přesná hodnocení práce, byly zde předneseny výsledky 
velkých souborů pacientů u jednotlivých diagnóz za dlouhé časové úseky. Získa-
né poznatky nám pomůžou při rozhodování o způsobech ošetření. Kongresu se 
zúčastnilo šest našich lékařů a dvě fyzioterapeutky. Velmi dobře byly přijaty 
osobní prezentace tří lékařů ústavu. Na fotografii stojí zleva Mgr. Kristýna Kolí-
nová, MUDr. Daniela Horáčková, Mgr. Markéta Tošovská, MUDr. Jiří Paroulek, 
MUDr. Ludmila Fialová, MUDr. Alena Schmoranzová, MUDr. Tomáš Hellmuth 
a MUDr. Radek Kebrle. 

 

Dřevosochání Františkov 
 

Dřevosochání ve Františkově dalo našemu ústavu možnost prezentace mimo 
oblast zdravotnictví. Naše děvčata tam 6. 7. 2017 otevřela dílničky na výrobu tri-
ček s potiskem vlastních rukou. Také se malovaly obrázky na trička nebo dřevěné 
destičky. Velký zájem byl i o malování na obličeje a návštěvníci dřevosochání se 
zastavovali také u našich hrníčků a knížek. Užili jsme si ve Františkově příjemný 
„ručičkový“ den a těšíme se již na další akci, kterou je Vysocká pouť. 

Ing. Marcela Škodová, ředitelka ústavu 
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Upozornění: 
Z technických důvodů (malování) bude 

nemocnice ve dnech  
25. a 26. 8. 2017 uzavřena. 

Ocenění firmy ZDRAVOŠ PÉČE s. r. o. 
 
Vážení občané, 
firma ZDRAVOŠ PÉČE s. r. o. prošla kontrolou kvality péče pod záštitou Aso-

ciace poskytovatelů sociálních služeb České republiky (APSSČR), která uděluje 
Značku kvality v sociálních službách (viz http://www.znackakvality.info). Tým 
pečovatelské služby ZDRAVOŠ PÉČE s. r. o. byl oceněn zlatou plaketou v hod-
notě 4 hvězdiček. Firma zde na horách již od roku 2005 poskytuje kromě zdra-
votních též sociální pečovatelské služby. Součástí tohoto úspěchu byla i spolu-
práce s městem Vysokým nad Jizerou. 

Jana Černá, jednatelka firmy 

http://www.znackakvality.info)
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MŠ 
 

Jaro jsme v mateřské školce přivítali hudebním naučným programem Dagmar 
Čemusové „O ptačím sněmu“. S touto hudebnicí spolupracujeme již čtvrtým ro-
kem a její programy pro děti jsou moc oblíbené. Hravou formou a přímým zapo-
jením dětí do programu je seznamuje s vážnou hudbou. Zaujme tím i ty nejmenší. 
Mimo to se nám představili také krejčík Honza, kouzelník s živou opicí nebo diva-
délko paní Frištenské – Ulbertové. 

Po zimním lyžování jsme začali jezdit do bazénu v Jilemnici. Zde se děti hrou 
seznamují s vodním prostředím a postupně se učí i plavat. A že jim to letos šlo! 
Děti chodily i do velkého bazénu a byly velice statečné. 

Dne 3. května proběhl zápis dětí do MŠ a rozhodně si nemůžeme stěžovat na 
jejich nedostatek. K 1. 9. 2017 máme zapsáno 52 dětí.  

14 předškoláků odchází do ZŠ a jak je již zvykem, uspořádali jsme pro ně a je-
jich příbuzné zahradní slavnost. Přišli opravdu v hojném počtu a přinesli spousty 
dobrot, za což jim moc děkujeme.  

Výčet všech aktivit by byl velice dlouhý (výlet, dopravní hřiště, tvořivé aktivity, 
besedy...). Školní rok uběhl velice rychle, ale pro nás je nejdůležitější, že děti cho-
dí do školky rády a těší se. 

Všem přejeme krásné a pohodové prázdniny. 
Kolektiv MŠ 

ZŠ 
 

Naše škola díky Recyklohraní přispěla k ochraně životního prostředí 
 

V rámci programu Recyklohraní, který prohlubuje znalosti v oblasti recyklace 
a ochrany životního prostředí, naši žáci sběrem elektronických hraček a drobných 
elektrozařízení přispívají k ochraně životního prostředí. Tohoto projektu se 
účastní už řadu let.  

O jednoznačně pozitivních dopadech programu vypovídá certifikát environ-
mentálního vyúčtování. Ten nám přesně vyčísluje, o kolik elektrické energie, ro-
py, uhlí, primárních surovin či vody žáci díky recyklaci ušetřili ekosystém Země. 
Víme také, o kolik se nám podařilo snížit objem nebezpečného odpadu a produkci 
skleníkových plynů CO2. Informace vycházejí ze studií neziskové společnosti 
ASEKOL, která s námi dlouhodobě spolupracuje na recyklaci vytříděných elek-
trozařízení. 

Z Certifikátu Environmentálního vyúčtování společnosti ASEKOL vyplývá, že 
žáci naší školy v loňském školním roce vytřídili 10 televizí, 7 monitorů a 206 kg 
drobných spotřebičů. Tím jsme uspořili 7,38 MWh elektřiny, 405,58 litrů ropy 
(úspora takového množství ropy se rovná spotřebě stejného množství potřebného 
k ujetí 5 964 km v běžném osobním automobilu), 32,21 m3 vody (úspora takové-
ho množství vody se rovná stejnému množství, které je spotřebováno při 432 spr-
chováních) a 0,27 tun primárních surovin. Navíc jsme snížili emise skleníkových 
plynů o 1,55 tun CO2 a produkci nebezpečných odpadů o 6,59 tun. 

Výsledek studie jednoznačně prokázal, že zpětný odběr elektrozařízení, i těch 
nejmenších, má nezanedbatelný pozitivní dopad na životní prostředí. Když si 
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uvědomíme, že recyklace běžných 100 televizorů uspoří spotřebu elektrické ener-
gie pro domácnost až na 4 roky, nebo ušetří přibližně 400 litrů ropy potřebných 
k sedmi cestám do Chorvatska, jsou to impozantní čísla. Pozitivní zprávou pro 
uživatele počítačů také je, že odevzdání 10 vysloužilých monitorů ušetří spotřebu 
energie potřebnou pro chod notebooku po dobu necelých 5 let. Všichni ti, kteří 
tříděním takto zásadně přispívají k ochraně životního prostředí, si zaslouží ob-
rovský dík. 

Studie LCA (Life Cycle Assessment, tedy posuzování životního cyklu, pozn. red.) 
posuzuje systém zpětného odběru CRT televizorů (cathode ray tube, elektronková 
obrazovka, pozn. red.), počítačových monitorů a drobného elektrozařízení. Hod-
notí jejich sběr, dopravu a zpracování až do okamžiku finální recyklace jednotli-
vých frakcí vyřazených spotřebičů do nového produktu. Pro každou frakci byly 
vyčísleny dopady na životní prostředí. Výsledky studie jsou prezentovány jako 
spotřeba energie, surovin, emise do ovzduší, vody a produkce odpadu. Konečná 
bilance vyzněla pro zpětný odběr elektrozařízení jednoznačně pozitivně, a to 
ve všech aspektech. 

Abychom však nezůstali jen u elektrozařízení – sebrali jsme také 5 pytlů plasto-
vých víček, které byly věnovány ve prospěch zdravotně postiženého Tomáška, 
dále 27 154 kg starého papíru, 1 sběrovou nádobu prázdných tonerů a pytle plas-
tových lahví. Zapojili jsme se také do úklidu Vysokého. Snad jsme tedy přece je-
nom svým malým dílem přispěli k tomu, aby se nám tu hezky žilo. 

Recyklohraní a Radka Farská 
Sportovní závěr školního roku 
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Letošní projekt Sportu zdar se nám vydařil. O účasti v soutěži o hejtmanův po-
hár jsme psali snad v každém Větrníku. A teď už zbývá jen to shrnutí. Kdo sledo-
val webové stránky hejtmanova poháru (www.hejtmanuvpohar.cz), jistě ví, jak si 
naše škola vedla. Nebudu to protahovat a oznamuji, že naše základní škola se 
v Libereckém kraji umístila na nejvyšším stupni vítězů. Na podzim si jedeme pro 
finanční odměnu a pohár. Velké díky všem – organizátorům, žákům... 

Kromě hejtmanova poháru jsme se účastnili akcí Olympijský víceboj a Olympij-
ský běh. Ve víceboji jsme skončili se stříbrnou medailí, která je nalepena na dve-
řích školy, a od organizátorů olympijského běhu si každý žáček odnesl papírovou 
medaili a diplom za účast a na posilněnou dostal corny tyčinku. 

Ani jednotlivci v atletických závodech si v okrese nevedli špatně. Ba naopak, 
výborně. Maruška Martínková ze 6. třídy se v hodu kriketovým míčkem 
s výkonem 48,60 m umístila na 1. místě a Matyáš Chlum ze 7. třídy byl ve skoku 
vysokém s výkonem 140 cm také na nejvyšším stupínku. Gratulujeme. 

Jsme rádi, že se děti zapojují a budují si tak lepší vztah k pohybové aktivitě. Jen 
tak dál!! Sportu zdar! 

Jana Sajdlová 
ISŠ 

 

Sportovně-turistický kurz 
 

V týdnu od 22. do 26. května 2017 se žáci třetích ročníků maturitních oborů – 
A3T a N3T – zúčastnili sportovně-turistického kurzu. V pondělí jsme okolo devá-
té hodiny nasedli na kola a vyrazili směrem k Semilům. Hned za křižovatkou nad 
Roprachticemi došlo k prvnímu defektu… Vojta Typlt píchnul. Naštěstí s námi jel 
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servisní a doprovodný vůz řízený šikovným mechanikem – mistrem OV Marti-
nem Hlůžem, který ochotně pomohl vzniklý problém odstranit. Po dojetí skupiny 
jsme mohli pokračovat do našeho cíle – chaty Homole u Ostružna. Následovala 
další drobná závada na kole – špatně seřízená přehazovačka, která zavinila jen 
drobné zdržení skupiny. Všem vhod přišla zastávka na občerstvení v Lomnici nad 
Popelkou. Po doplnění energie a tekutin jsme se vydali na závěrečnou část etapy. 
Ta už proběhla celkem hladce, plánovaná přestávka na zmrzlinu v Libuni byla 
přesunuta z důvodu zavíracího dne na Prachov, kde jsme se po teplém dni osvěži-
li zmrzlinovými výrobky. Kromě otlačených zadků jsme dorazili na místo bez dal-
ších potíží. Ubytovali jsme se, umyli a nabírali síly na další den.  

 

Čekala nás 30 km dlouhá cesta do lidové hvězdárny v Turnově. Hned po výjezdu 
z areálu zlomil Vojta Typlt šlapku na svém bicyklu. Doufal, že bude na chatě od-
počívat, ale hodný správce mu půjčil kolo náhradní a Vojta mohl pokračovat 
s námi. Po dalších 5 minutách jízdy píchnul Dominik Prokůpek. Čas, který jsme 
uspořili časnějším vstáváním a snídaní, jsme okamžitě ztratili při odstraňování 
závad. Necelých 10 km před cílem jsme mírně „zakufrovali“. Výsledkem bylo 
dvojnásobné překonávání velmi frekventované silnice. Před závěrečným stoupá-
ním k hvězdárně Honza Kouble přetrhnul řetěz, a tak došlo 
k několikaminutovému zdržení. Nakonec jsme se v objektu všichni sešli a odpočí-
vali při výkladu průvodce Aleše Majera. Seznámil nás s vývojem a užíváním tur-
novské hvězdárny a s optickými přístroji pro pozorování nebeských těles. Měli 
jsme možnost zažít odklápění střechy k pozorování slunce a noční oblohy, vy-
zkoušeli jsme si prostředky vhodné pro pozorování slunce a dalekohledem jsme 
sledovali skvrny na slunci. Na terase hvězdárny jsme si dalším optickým přístro-
jem prohlédli blízké okolí, zejména Kozákov, a protože počasí bylo jako stvořené 
pro létání, okukovali jsme i poletující paraglidisty. Návštěvu hvězdářského objek-
tu uzavřelo filmové shrnutí vývoje astronomie. 

Odpočatí a plní nových informací a zážitků jsme nasedli na kola a vydali se na 
zpáteční cestu. Byl velmi teplý den, a tak jsme hned v nejbližším obchodě doplnili 
zásoby tekutin. Pak už nás čekal návrat na Homoli, kam jsme dorazili půl hodiny 
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před podáváním večeře.  
Na středeční dopoledne byl připraven nácvik softballu. Noční bouřka a déšť 

nám zhatily plány a museli jsme program přizpůsobit počasí. Proběhly soutěže 
v družstvech – turnaje ve stolním tenisu, v prší a v hodech na koš. Po obědě jsme 
opět nasedli na kola a vydali se do nedalekého Prachova, kde jsme si prošli pís-
kovcové městečko. Při vstupu do skal zazněl ze skupiny žáků dotaz, zda bychom 
nemohli navštívit nějaký jiný les a zadarmo :-). Oblast prachovských skal byla 
zrekonstruována, cesty byly nově upraveny a doplněny lavičkami, a tak nám niko-
mu nebylo investovaných peněz líto. Obešli jsme jeden z mnoha okruhů a vrátili 
se ke kolům. Před návratem do chaty jsme využili nedaleké občerstvení, kde nám 
dle slov pana Hlůžeho „fajnová teta“ za „vysokohorské“ ceny osmažila hranolky, 
krokety a palačinky, jiným prodala mražené výrobky. Cesta zpět byla rychlá, vět-
šinou jsme se příjemně vezli z kopce.  

Ve čtvrtek došlo na trénink softballu. Polední klid ukončila přednáška o posky-
tování první pomoci. Pozvání přijal zkušený záchranář Michal Zápotocký a pře-
dal nám mnoho užitečných a v pravém slova smyslu život zachraňujících infor-
mací. Po přednášce pokračoval nácvik softbalu. Navečeřeli jsme se o hodinku 
dříve než obvykle, abychom večer mohli využít příjemné počasí, zapálit oheň 
a opéct buřty. Po společném posezení kolem ohně jsme se vrátili do chaty. Někdo 
již využil času před spaním a balil na zpáteční cestu.  

Poslední den jsme po snídani vyrazili na cestu do Vysokého. Několik účastníků 
se cestou odpojilo a zamířilo ke svým domovům. Do Vysokého nad Jizerou nás 
dojelo 15. Na závěr mi nezbývá, než všechny zúčastněné pochválit za pozitivní 
přístup a velmi dobré výkony. 

Za kabinet TV Mgr. Hana Blechová 
Projekt Nehodou to začíná 
 

V zájmu posílení bezpečnosti na silnicích se žáci pěti tříd naší školy zúčastnili 
projektu organizace DEKRA s názvem „Nehodou to začíná“. Moderovaná před-
náška s živými vstupy odborníků na problematiku drog a nehod, s vedoucím pro-
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jektu, záchranářem a dalšími poskytla všem zúčastněným nejen možnost zamys-
let se nad chováním všech pohybujících se po komunikacích. Obsahovala rozbory 
nehod, videa, co se děje s vozem i posádkou při nehodě, odpovědnost za škody 
způsobené nehodami, co způsobí používání mobilního telefonu při řízení, jak 
ovlivňuje alkohol, léky a další drogy pozornost řidiče, jak je účinná pohotová prv-
ní pomoc… Myslím si, že v dnešní uspěchané době je nutnost neustále všem při-
pomínat morální odpovědnost každého člověka. 

Mgr. Hana Blechová 
Automobileum 2017 
 

V posledním čtvrtletí školního roku jsme absolvovali spoustu celostátních i me-
zinárodních soutěží, kde byla opravdu veliká konkurence. Rádi bychom se čtená-
řům Větrníku pochlubili výsledky, na které jsme moc pyšní. V květnu jsme byli 
pozváni na oblastní kolo soutěže Automobileum 2017 do Nového Bydžova, kde 
naši žáci obsadili krásné druhé místo jako tým a druhé a třetí místo v jed-
notlivcích obsadili David Šmejc a Franta Lukeš. O týden později se konala celore-
publiková soutěž Automobileum 2017 v Hradci Králové, kde se utkalo 14 týmů 
z jednotlivých krajů naší republiky. Žáci naší školy reprezentovali kraj Liberecký 
a my jsme velice hrdí na to, že velmi těžkou a náročnou soutěž dokončili na dru-
hém místě jako tým. Žák Filip Vodseďálek byl v jednotlivcích úplně nejlepší. Dal-
ší soutěží byla soutěž Autoopravář Junior 2017 v Mladé Boleslavi, která zaštiťuje 
obory automechanik, autotronik a autolakýrník a i tady naši žáci dokázali, že pat-
říme k nejlepším. Autotronik Radek Vališka obsadil třetí místo a autolakýrník 
Jakub Stříbrný dostál svému jménu a skončil stříbrný. Poslední soutěž byla mezi-
národní se zaměřením na opraváře lesnických strojů. Velká konkurence z České 
republiky a Slovenska se v letošním roce potkala ve Šternberku a naši žáci opět 
uspěli na výbornou. Žák Josef Pošepný vyhrál a Jarda Šmíd obsadil místo třetí. 

Jsme hrdí a rádi, že naše práce nese své ovoce a výsledky našich žáků to dokazu-
jí. Nám všem to dodává elán a radost do další a další práce… 

Hezké prázdniny a léto všem přejí zaměstnanci ISŠ Vysoké nad Jizerou. 
Lukáš Belda 
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Dřevěná schodiště Kopecký 
• do novostaveb 
• do bytů v půdních prostorách 
• v mezonetových bytech 
• obklad betonových schodišť 
• výměna vysloužilých schodišť ve star-

ších domech včetně vybourání, odvozu 
a zednického začištění pro usazení no-
vého schodiště 

• výroba nábytku výhradně z masivu 
Kontakt: tel. 731 422 578, 

www.schodykope.cz 
Církve 

Římskokatolická církev 
Vysoké nad Jizerou – kostel sv. Kateřiny Alexandrijské, farář P. Milan Matfiak, 

www.farnostvysoke.cz. Mše svaté se konají ve středu a v pátek od 17:30, v neděli 
od 10:00. 

Větší část Helkovic patří do roprachtické farnosti. V kostele Nejsvětější Trojice 
v Roprachticích se konají mše svaté vždy 1. a 3. neděli v měsíci od 10:30. Admi-
nistrátorem farnosti je P. Jaroslav Gajdošík, www.froprachtice.sweb.cz 

 

Dne 30. 7. ve 14:30 se koná u kaple sv. Anny ve Sklenařicích poutní mše svatá. 
 

Ve vysockém kostele sv. Kateřiny Alexandrijské se koná 6. 8. 2017 od 10:00 
poutní mše svatá a po mši v 11:15 koncert klasické hudby. 

 

Dne 20. 8. 2017 10:00 se v kostele Navštívení Panny Marie, Královny hor, 
v Bozkově slaví Slavnost Nanebevzetí Panny Marie, při níž P. Jan Jucha MS, bý-
valý vysocký administrátor, oslaví 25 let kněžství. 

 
Církev československá husitská 

V neděli 6. a 13. 8. se nekonají bohoslužby, o ostatních prázdninových nedělích 
jsou v obvyklých časech. 

Vysoké nad Jizerou čp. 303 - Sbor ThDr. Karla Farského,  
farář Mgr. Vladimír Hraba 

http://www.schodykope.cz
http://www.farnostvysoke.cz
http://www.froprachtice.sweb.cz


Z historie 
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Svatý Jan 
24. června má svátek sv. Jan Křtitel. V ten 

den naděloval dětem dárky. Ale ne každému, 
jen do připravené svatojánské postýlky. 
V našem kraji se tento zvyk udržoval.  

Během dne jsme na mezi natrhali voňavou 
mateřídoušku a rozprostřeli do ošatky. Mamin-
ka ji přikryla tím nejpěknějším bílým 
ubrouskem. Pak přišla řada zase na nás. Po-
kryla se svatými obrázky, které jsme dostávali 
po mši od pana faráře. Ošatka se večer položila 
na šlapadlo šicího stroje a my rychle do poste-
le. Svatého Jana jsme nesměli vidět, jinak by 
odešel a nic nenadělil. 

Ráno po probuzení vedla naše cesta 
s napětím k šicímu stroji. Za války čokoláda, 
bonbóny ani žádné sladkosti nebyly. Na ob-
rázcích byla vždy položena vajíčka, pro každé-
ho jedno. I za to jsme byli vděčni. Jednou se 
maminka opozdila, vajíčka vařila až ráno. Na 
postýlce byla ještě teplá. Bratr byl bystrý a chytrý kluk. Přišel na to, že dárky ne-
nosí svatý Jan, ale maminka. Od té doby ztratila tato tradice svůj půvab. 

Byl to pěkný zvyk, toho dne provoněla celou světnici mateřídouška. Na mezi 
stále roste, pro krásu, pohlazení a vůni. 

Jiné varianty svatojánské postýlky jsou – ze sedmera kvítí (květ pivoňky, kon-
tryhel, „kartáčky“ – rdesno, mateřídouška, květ pampelišky, kopretiny, sedmi-
krásky) a z devatera kvítí (mateřídouška, kon-
tryhel, zvonek, sedmikráska, „kartáčky“, ma-
ceška, pampeliška, pomněnka, řebříček nebo 
pryskyřník). 

Hana Kalousová 
Kramářova vila 
 

Vysoké nad Jizerou je moje rodné městečko, 
ke kterému mně stále zůstává velmi vřelý 
vztah. Když o něm vyprávím, tak se nezapo-
menu pochlubit jeho velkou vzácností. Je to 
Kramářova vila. Vystavěna v roce mého naro-
zení, 1929. Pan Matoušek, zahradník, tam 
udržoval vše kolem. Paní Matoušková mně 
kdysi vyprávěla o manželích Kramářových, jak 
jim pomohli při jejich svatbě. Vysočtí občané, 
prosím, važte si této vily. 

Hana Pochopová 

Bartolomé Esteban Murillo:  
Jan Křtitel 

Paní Matoušková na nádvoří  
Kramářovy vily,  

foto Antonín Junek, VMV 20074 
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Z kroniky 1937 
 

5. červenec – pondělí. Konala se obvyklá slavnost Husových oslav. Průvod 
s hudbou vyšel od sokolovny, vidíme poprvé vysockou národní gardu uniformo-
vanou v čele s jejím velitelem nadp. Svatoplukem Nečáskem a rotmistrem 
Ar. Kučerou, dále 24 gardistů a 2 rotmistry (V. Jandou a K. Mařatkem). Obvyklé 
zastavení průvodu u desky Müllerovi a u pomníku padlých, kde měl proslov 
odb. učitel J. Knob, dále s balkonu o Husovi promluvil letní host doc. Oberpfal-
cer. Účast při oslavách byla několik set a zdá se, že větší než kdy jindy. 

Naše město bylo tohoto dne velmi překvapeno, neboť vysocký rodák František 
Schovánek, závodní inženýr Škodových závodů v Plzni, přiletěl se podívati na 
návštěvu ke své mamince, která toho času jest zde. Přistál s jednoplošníkem 
čsl. výroby s motorem Valter na louce – ouhoru patřící p. Karlu Vodseďálkovi 
z Libštátu pod Hnykovou stodolou u silnice v loučkách. Létadlo řídil šéfpilot-
učitel při Západočeském Aeroklubu v Plzni, strakonický rodák Josef Rais. 

To bylo pro naše město i okolí velké vyznamenání, neboť je to poprvé v historii 
našeho města, že přistálo na naší vysocké půdě. 

Našim občanům to bylo podezřelé, že nad městem krouží létadlo, jako by chtělo 
nouzově přistát a hledá pozemek a také skutečně, když motor utichl, myslelo se, 
že létadlo nouzově přistálo. Hned záhy na to Vysoké bylo vzrušeno zprávou 
a místo přistání létadla bylo obklopeno asi 200 zvědavců. Jaké bylo však překva-
pení, když z létadla vystoupil vysocký rodák František Schovánek, syn zemřelého 
zdejšího ředitele škol (čp. 120). ... V noci hlídali létadlo členové hasičského sbo-
ru. 

Celý následující den bylo místo, kde létadlo mělo zase odstartovati, obléháno 
několika sty zvědavců, zejména dětmi, které poprvé z blízka měly příležitost léta-
dlo viděti.  

Dopoledne měl pilot p. J. Rais na místě samém krátkou přednášku o stroji. Ale 
nedočkaví zvědavci stále počítali hodiny, minuty na odpolední odlet. Odlet stano-
ven byl na 5. hodinu. Již kolem 3. a 4. hodiny odpolední putovaly celé zástupy 
občanů k tzv. „letišti“ a očekávali odlet. O půl 5. hodiny odchází p. inž. Schová-
nek v doprovodu své maminky k letišti, o něco později přicházíme my 
s p. J. Raisem. Na tříčské silnici a kolem létadla je shromážděno několik set 
osob... je krásné odpoledne. Pan Schovánek loučí se se svou maminkou a přáteli 
a nasedá do létadla. Před uvedením stroje do pohybu učinil jsem projev k našim 
vzácným hostím… 

 
Milý vzácný hoste, vysocký rodáku. 
Jako městský kronikář děkuji Vám za to, že jste svým přistáním na půdě Vysokého 

umožnili mi, že mohu po prvé do naší pamětní knihy zaznamenati událost tak vý-
znamnou a pro nás radostnou a slibnou. 

Vidím v tom brzké uskutečnění myšlenky našeho zesnulého Dr. Karla Kramáře, 
který posílení a rozkvět našeho městečka viděl ve zbudování letiště ve Vysokém n. J. 

Milý příteli, rodáku. Tobě patří dík za to, že první jsi dokázal za pomoci šéfpilota 
p. Josefa Raise..., že tuto myšlenku bylo by možno u nás realisovati. 

Přeji Vám jménem nás všech šťastný návrat a o jedno Vás prosím ještě: na brzkou 
shledanou. 

Letcům zdar. 
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Milada Skrbková v Národních listech před velkou válkou - dokončení 
 

Sportovní věstník Národních listů 
slečnu Miladu Skrbkovou před I. světo-
vou válkou uvádí dále ještě v jejich čísle 
209 ročníku 53 z 1. srpna 1913 na stra-
ně 4: „… Z jednotlivých utkání krajně 
zajímavy, vedle již zmíněného matche… 
Ve čtyřhře smíšené I. sl. Skrbková–
Žemla, II. sl. Zalábková–dr. Just. 
V dámském mistrovství I. Skrbková, II. 
pí. Zadáková. … Š.“; v č. 100 ročníku 54 
z 12. dubna 1914 na s. 27: „… I. český 
lawn-tennis klub v Praze … Vzhledem 
k boykotu musili se hráči I. Č. L. T. K. 
omeziti pouze na účastenství na národ-
ních turnajích. Výsledek byl pro klub 
velice čestný: dobyto bylo 16 mistrovství 
proti 8 roku loňského a sice: 8 mistrov-
ství dobyl L. Žemla, … 2 sl. Skrbkova a 
… dobyto 22 prvých, 30 druhých a 29 
třetích cen, úhrnem tedy 109 cen. … 
Společenský život jest u velkém rozma-
chu. Klub byl po celou saisonu až do 
pozdního podzimku hojně navštěvován. Na podzim silně pěstován croquet. … 
Klub měl 9 čestných, 11 zakládajících, 6 činných a 85 přispívajících a 4 účinkující 
členy. … Pro letos byl angažován známý a osvědčený trainer Karel Koželuh, …. 
Letošní saisona byla již zahájena a vzbuzuje vzhledem k čestnému přihlášení se 
nových členů z přední pražské společnosti velkou naději.“; v č. 131 ze 14. května 
1914 na s. 7: „… V turnaji I. Č. L. T. K. sehrána včera řada zápasů před dobrou 
návštěvou. Byly to: … Dvouhra dam. Hand.: … sl. Kroupová + 15–sl. Skrbková –
3/6, 6–2, 6–2. … “; v č. 137 z 20. května 1914 na s. 4, kdy se ve výsledcích obje-
vuje, pokud nejde o tiskařského šotka, kromě slečny Skrbkové, tedy Milady, též 
tenistka V. Skrbková: „… XX. turnaj I. Č. L. T. K. nyní za pěkného počasí rychle 
spěje ke konci. Včera vybojována byla celá řada zápasů, rozhodujících již o koneč-
ném umístění. … Zápasu mimo četné elegantní obecenstvo byl přítomen Karel 
kníže ze Schwarzenberga. Dneškem turnaj dospěl k nejnapínavějším bojům ko-
nečným a zítra bude ukončen, právě včas, aby bojiště mohlo býti přeloženo 
z Velkých Benátek na Vendelínku. Poslední výsledky jsou: … Mistrovství zemí 
kor. české v dámské dvouhře: Paní Hainzová–sl. Skrbková 6–1, 9–7, Schmittová
–V. Skrbková 6–1, 6–1, …“ a v č. 142 z 25. května 1914 na s. 3, kde se, jako asi 
v celém roce 1914, s panem Žemlou opět míjejí: „… XI. Národní turnaj Č. S. S. 
(Výsledky sobotní a nedělní.) … Dvouhra dam o cenu Č. S. S. Skrbková–Malá 5–
7, 6–2, 6–1, … Hainzová–Skrbková 6–1, 4–6, 6–1, … V pondělí i v úterý pokra-
čuje se v turnaji, jenž dospívá ke konečným kolům, čímž boje se ovšem stávají 
zajímavější a úpornější.“ Ještě roku 1914 však nastala nejen v českém tenisovém 
sportu pětiletá válečná přestávka. 

Ukázky ze skenů na webu Moravské zemské knihovny v Brně vybral Michal L. Jakl. 

Ladislav Žemla 



Z kultury 
Divadlo 
 
Pohádkový park 2017 
 

Jako každým rokem, tak i letos 
mohl divadelní spolek Krakonoš 
i díky 32 sponzorům uspořádat 
tradiční Pohádkový park pro děti, 
tentokráte na motivy Cesty kolem 
světa za 80 dní – v našem případě 
minut. Jednotlivé disciplíny byly 
uspořádány podle románové cesty 
pana Foga. Začínalo se v anglic-
kém klubu, pak se pokračovalo 
přes Suezský průplav do Indie, 
přes Ameriku a Tichý oceán do 
anglického přístavu Liverpool 
a zpět do Londýna přesně na de-
vátou hodinu. Děti nasávaly kulič-
ky, překročily krokodýly, vylezly 
na slona, uhasily hranici s rádžou, 
prošly hadí slují, zkusily si jako 
indiáni zastřílet lukem při přepa-
dení pacifické dráhy, navštívily 
vojenskou stanici, nakládaly balí-
ky v přístavu a nakonec ukázaly 
svoji tvůrčí činnost pod Big Be-
nem. Za vysoutěžené body je če-
kaly ve stáncích nesčetné ceny a jako bonus losování tomboly podle čísla průka-
zek. 

Po městském parku se pohybovalo až 200 malých a 400 velkých lidiček s 54 
pořadateli. Krakonoš nad námi opět podržel ochrannou ruku, takže nepršelo. 

Na některé disciplíny se využilo rekvizit ze stejnojmenné divadelní inscenace 
uvedené k 650. výročí založení našeho města, některé se připravily nové. Ven se 
tak podíval slon, 2 krokodýli – jednomu je pouhých 13 let, druhému ke 130 – 
i stará lokomotiva. Májka jako vždy byla jen pro šikovné a odvážné děti, ale máme 
dost takových, a tak byla poctivě očesána. 

Po dvacáté šesté jsme se takhle sešli u divadla a v parku. Mezitím nám v diva-
delním spolku dorostly další dvě generace, které se na zajištění podílejí. A to je 
velmi, velmi potěšující. 

Nezbývá než poděkovat městu a hasičům za pomoc a všem členům divadelního 
spolku (a jeho příznivcům) za uspořádání akce. A kamarádce za ukázku zajímavé 
hry mölkky, která si získává stále více příznivců a  nám zpestřila závěr bájné Cesty 
kolem světa. 

Za rok se určitě sejdeme zase. Nové podněty budou vítány!!!  -hej- 
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Term
ín  

D
ivadelní soubor 

 
Autor 

 
 

Režie 
 

Představení 
pátek 13. října 

D
ivadlo Pod zám

kem
 při TJ Sokol K

yjovice 
D

avid Tristram
 

20.00 hodin 
Silvie G

rygarová 
 

O
pačné pohlaví 

sobota 14. října 
D

S Zdobničan V
am

berk 
R

obert Thom
as 

17.00 a 20.00 hodin 
A

lena Joachim
sthalerová 

T
urecká kavárna 

neděle 15. října 
B

eseda s osobností 
 

17.00 hodin 
host přehlídky 

 
M

ilan Schejbal 
neděle 15. října 

V
oživot z. s. M

ladá V
ožice 

 
V

ít Lichtenberk, K
ateřina Pokorná 

20.00 hodin 
 

K
ateřina Pokorná 

 
K

rysí dům
 

neděle 15. října 
B

roukovcovo kam
divadlo Č

eská K
am

enice 
Jaroslav Střelka 

22.30 hodin 
host přehlídky 

Jaroslav Střelka 
 

Z
ahrej ty E

jsíky 
pondělí 16. října 

ŽA
S - Ženský am

atérský spolek  H
om

ole 
Stanislava K

očvarová 
20.00 hodin 

Stanislava K
očvarová 

Ženské nebe 
úterý 17. října 

D
ivadlo M

alvína při Zm
atkaři D

obronín 
Tereza Fialová 

8.30 a 10.30 hodin 
 

Luděk D
oležal, M

ichael Junášek 
Č

ert a K
áča 

úterý 17. října 
D
ětský pěvecký sbor Ř

etízek 
 

17.00 hodin 
host přehlídky 

Železný B
rod 

 
K

oncert v kostele 
úterý 17. října 

Zm
atkaři D

obronín 
Shelagh Stephenson 

20.00 hodin 
 

Ladislav V
aleš, j.h. 

 
V

zpom
ínky na vodě 

středa 18. října 
D

S V
ojan D

esná - M
ladá haluz 

R
obin H

aw
don 

17.00 a 20.00 hodin 
V

laďka K
oďousková 

Ú
žasná svatba 

čtvrtek 19. října 
D

obřichovická divadelní společnost D
obřichovice 

G
eorges Feydeau 

17.00 a 20.00 hodin 
 

Petr Říha 
B

rouk v hlavě 
pátek 20. října 

B
odlák B

ernacké O
chotnické divadlo B

ernatice 
Ernest B

ryll, K
atarzyna G

ärtner 
17.00 a 20.00 hodin 

Zdeněk K
los 

M
alované na skle 

sobota 21. října 
R

ádobydivadlo K
lapý 

V
ladislav V

ančura, Rudolf Felzm
an 

15.00 hodin 
host přehlídky 

Jaroslav K
odeš 

R
ozm

arné léto  

Program
 K

rakonošova divadelního podzim
u 2017 - zm

ěna program
u vyhrazena, rezervace od 28. 8. 2017 
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Knihovna 
 

Beseda 
 
Dne 22. května se konala v městské knihovně beseda na téma „Vliv psychiky na 

lidské zdraví“. I přes relativně malou účast byla přednáška plná zajímavých a uži-
tečných informací. Za příjemnou až domáckou atmosféru všem přítomným moc 
děkuji a doufám, že se na dalších akcích pořádaných knihovnou sejdeme ve vět-
ším počtu. 

 

Babičko, vypravuj! 
 

Tak jsme nazvali projekt na čtenářském kroužku, kde bychom rádi přivítali ba-
bičky i dědečky, kteří by se s námi chtěli podělit o své zážitky nejen z dětství. Prv-
ní babičkou (vlastně prababičkou), která nás navštívila, byla paní Hana Strnád-
ková. Její vyprávění bylo velmi pěkné a pro děti jistě i přínosné. Některé informa-
ce je nejen překvapily ale i rozesmály. Paní Hance moc děkujeme a těšíme se na 
další návštěvu. 
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Pouťové růže 
 

Po pět večerů se 
v knihovně scházely ženy 
a děti, které pomáhaly 
motat růže na naši krás-
nou vysockou pouť. Ně-
komu to šlo lépe, někomu 
se spíš motaly ruce, ale 
o dobrou náladu nebyla 
nouze. 

 

Cesty 
 
Tak se jmenuje nová kniha spisovatelky Kláry Hoffmanové, kterou nám přivez-

la představit do knihovny na autorské čtení dne 13. června. Jak se sama autorka 
vyjádřila, tato kniha pro ni byla „duševním striptýzem“, kde se vypsala ze svých 
myšlenek, zážitků i bolů. Jeden výtisk nám paní Klára nechala i v knihovně, kde 
si ho můžete vypůjčit. O čtivosti autorčiných knížek svědčí i velká účast – 23 ná-
vštěvníků, kteří uvítali i autogramiádu, kde si své starší knihy mohli nechat pode-
psat. Paní spisovatelce děkuji za pěkné povídání a přeji jí mnoho štěstí při psaní 
dalších knih. 

Pasování na čtenáře 
 

Možná jste to ani nepostřehli, ale v pátek dne 9. června se v městské knihovně 
konala velká sláva. Pan král zde pasoval na čtenáře všechny žáky z první třídy, 
kteří splnili zadané úkoly. I když někteří mají se čtením ještě drobné problémy, 
úkolů se zhostili s velkým nadšením a společně je s paní učitelkou zvládli. Za od-
měnu si odnesli nejen drobné dárečky a knížku, ale i klíč od všech knih a kniho-
ven. Doufám tedy, že i tu naši budou často navštěvovat a stanou se z nich nadše-
ní čtenáři. 
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Rozloučení se čtenářským kroužkem 
 

Konec června neznamená pouze předávání vysvědčení a těšení se na prázdniny, 
ale i rozloučení s dětmi ze čtenářského kroužku. Po celý rok jej navštěvovalo ko-
lem 20 dětí od první do páté třídy. Společně jsme si četli, povídali, hráli, luštili, 
soutěžili, a když nám to Krakonoš dovolil a přifoukl k nám pěkné počasí, mohli 
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jsme si pohrát i venku v lesíku. Děti byly šikovné, vnímavé, pilné a někdy i divoké 
a roztěkané – prostě děti. Za všech okolností se mi s nimi ale dobře pracovalo 
a už se těším na další školní rok, kdy je zase přivítám v knihovně. Tentokrát na 
čtenářském kroužku s komisařem Vrťapkou.    Eva Marková 

Městská knihovna Vysoké nad Jizerou 
oznamuje změnu otevírací doby od září 2017 

 

PONDĚLÍ  12:00 – 17:00 
ÚTERÝ  ZAVŘENO 
STŘEDA  9:00 – 12:00 13:00 – 15:00 
ČTVRTEK  12:00 – 17:00 
PÁTEK  8:00 – 12:00 13:00 – 15:00 

Muzeum  
 

Do 30. 9. 2017 si v našem muzeu mů-
žete prohlédnout putovní výstavu Státní-
ho okresního archivu Semily Horské 
boudy v Krkonoších a Jizerských ho-
rách, v přízemí muzea je do 8. 9. 2017 
výstava kreslených vtipů s houbovými 
a houbařskými motivy od Jiřího Win-
tera Neprakty. V přízemí městského 
úřadu na náměstí Dr. Karla Kramáře 
pak je do 29. 9. 2017 k vidění výstava 
o Věnceslavu Metelkovi (1807-1867), 
sklenařickém rodáku a paseckém podu-
čiteli a houslaři. Výstavu připravil Pa-
mátník zapadlých vlastenců v Pasekách 
nad Jizerou. 
Z vysocké muzejní noci 

23. 6. 2017 se konala Pátá vysocká mu-
zejní noc. Proběhla vernisáž „houbové“ 
výstavy vtipů Jiřího Wintera Neprakty, 
úvodní slovo pronesla Daniela Wintero-
vá a PhDr. Daniel Dědovský, PhD., za-
hájil výstavu krátkým výkladem o houba-
ření a „hubařích“ na Vysocku. Následo-
vala botanicko-vlastivědná vycházka 
s geobotanikem a floristou Ing. Karlem 
Boublíkem a etnologem PhDr. Danielem 
Dědovským, PhD., ke sklenařické plo-
várně a zpět přes Tříčská vrcha. Cestou  mlj 

Houbař se svým úlovkem (1.15 kg) 
na „houbové“ výstavě v muzeu 
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se hovořilo o svatojánské postýlce, poznávali 
jsme byliny, z nichž mnohé se kdysi (i dnes) 
sbíraly právě do svatojánské postýlky. Po ná-
vratu u muzea již čekal pan Fügner s Elvírou 
a družinou svých pomocníků z elektrotech-
nického kroužku, připraven k promítání  filmu 
1932. 
 
Muzejní noc očima Milana Fügnera 
 

      Jako vždy, snažil jsem se dělat několik věcí 
současně. Téměř vždy pak nevyšla ani jedna. 
Ale snad se v tomto případě povedlo obojí. Sna-
žil jsem se přispět ke zdaru vysocké muzejní 
noci promítnutím pro mne vzácného filmu a 
současně poskytnout členům elektrotechnické-
ho kroužku pokud možno nezapomenutelný 
zážitek.  
      Pokud se pamatuji, nejhezčí zážitky mám z 
příhod veskrze životně nedůležitých, ale nějak 

nedefinovatelně zvláštních. Vymyslel se tedy paralelní výlet s Elvírou (elektrický 
traktůrek mé výroby) na zahájení plovárenské sezóny koupaliště ve Sklenařicích. 
Kluci, kteří chtěli také jet s Elvírou, musili mít svolení rodičů k nejistému návratu 
domů, mobil s sebou a průběžně podávat zprávy rodičům. Cesta s Elvírou po 

JN 

Daniela Winterová, 
foto Pavel Štoll 
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cestách – necestách byla velice vzrušující, zvláště 
když jsme nabrali kámen do řetězu Elvíry.  
Na koupaliště jsme zdárně dojeli, kluci se zúčastnili 
různých kratochvílí a já se se svolením připojil k síti 
a trochu nabíjel Elvíru. Strmost kopců ve Sklenaři-
cích mne (Elvíru ne) překvapila. Příchod první sku-
piny se poněkud opozdil, a tak jsme raději s Elvírou 
vyrazili do Vysokého nad Jizerou, abychom nezpů-
sobili zdržení. Po cestě jsme pořídili skupinovou 
fotografii a vydali se na další cestu. K muzeu jsme 
dorazili bez potíží postranními cestami, Elvíra přeci 
jen nemá úředně na silnici co dělat… 
     U muzea již čekali filmuchtiví diváci, a tak jsme 
k ukrácení čekání s kluky uspořádali krasojízdy na 
Elvíře. Bez mučení se přiznám, že jsem měl trochu 
strach, ale kluci rychle ovládli jednoduché řízení 
Elvíry a jezdili kolem pekařství, kostela a divadla, 
jako kdyby jezdili s Elvírou denně. Myslím, že na tu 
večerní jízdu nezapomenou… 
     Po příchodu první skupiny kluci pomohli s nano-

šením židlí, zapojením reproduktoru, umístěním strašně těžkého filmového pro-
jektoru a natažením kabelů tak, aby pokud možno žádný divák nezakopl. Po mém 
velice dlouhém úvodu potřebném k vysvětlení, jak film vznikl, a bez kterého by 
filmu něco chybělo, jsme film spustili. Promítání se kupodivu obešlo bez technic-
kých závad a snad se film lí-
bil.  

Po uklizení následků promí-
tání se kluci rodičům ohlásili 
a nastoupili cestu domů. 
Myslím, že to byla jejich první 
cesta domů v noci a bez rodi-
čů – i když pod jistým dozo-
rem. Ale já mám na takovou 
cestu – před dávnými časy – 
nejkrásnější vzpomínky. 
Snad budou mít kluci vzpo-
mínku podobnou… 

Milan Fügner 
 
Video o muzejní noci, které 

se kluci aktivně účastnili, film 
1932, který se promítal 
v muzeu, i video o tom, jak 
tento film vznikal, najdete na 
www.youtube.com na strán-
kách Milana Fügnera - Füg-
nerfilmu. foto Jiří Pěnička 

foto Vajsovi 

http://www.youtube.com


Sport 
Informace z tělovýchovné jednoty 

 

Dětské mraveniště u fotbalového hřiště začalo bohužel dosluhovat. Přestávalo 
odpovídat zpřísněným normám a čas se podepsal na všech jeho konstrukcích. 
Projít pravidelnými ročními revizemi bylo stále obtížnější. Měnit cokoliv po čás-
tech by bylo zdlouhavé a neefektivní. Provozování takového hřiště, které je volně 
přístupné veřejnosti, spolkem, je raritou. Běžně výstavbu, provoz a financování 
zabezpečují obce. U nás to bylo doposud vše na bedrech tělovýchovy a obnova 
pouze z prostředků TJ je jen těžko představitelná. Proto jsme se obrátili s žádostí 
o spolupráci na naše město, u kterého jsme nalezli vstřícnost. Mohlo se tedy při-
stoupit ke kompletní obměně hřiště podle našich možností a požadavků. Na po-
době architektonického návrhu jsme se shodli s firmou TR Antoš, s. r. o. 
Z uvažovaných firem se nám jejich hřiště zdála nejlepší. Prvky vyrábí z akátového 
dřeva s delší než třicetiletou životností.   

Z obecní pokladny města bylo na tuto akci následně uvolněno 238 000 Kč. Měs-
to Vysoké nad Jizerou je tak majitelem všech dřevěných konstrukcí hřiště. TJ 
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Zemanův statek – červenec a srpen 2017 (Zlatá Olešnice, Stanový čp. 9)  
O víkendech a svátcích je statek otevřen 10 – 17 hod., komentované prohlídky 

statku, tkací a korálkové dílničky. Výstava rodiny Smetanových z Jesenného Stez-
ky dědictví v galerii v podkroví - akvarely, kresby a olejomalby lidové architektury 
a drobných sakrálních staveb.  

Divadelní spolek Podhoran v Jablonci nad Jizerou uvedl premiérou dne 
8. 7. 2017 hru Františka Ferdinanda Šamberka Jedenácté přikázání v režii Pavla 
Plichty. (V prográmku děkují DS Krakonoš za přátelskou výpomoc.) 

 mlj 
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se zavázala zajistit montáž těchto prvků a následně hřiště udržovat ve vlastní re-
žii. Cena montáže zhotovitelskou firmou byla naceněna na 120 000 Kč. TJ tyto 
náklady díky předpokladu své rukodělné práce vyčíslila na cca 50 000 Kč. Šlo 
o zemní práce, montáž, kačírek, betonáž… Z grantového fondu města bylo na 
tyto práce, provozní a konečné terénní úpravy poskytnuto dalších 35 000 Kč. Při 
montáži nám výrazně pomohli pracovníci města. Šlo zde o nejlepší možnou ukáz-
ku spolupráce těchto dvou subjektů. Já za ni děkuji nejen za TJ, ale snad si mohu 
dovolit i poděkování za rodiče a jejich ratolesti, které budou hřiště využívat. 

Informace pro věčné nespokojence a šťouraly: Hřiště je koncipováno pro věko-
vou skupinu dětí do 12 let – tak jsme to chtěli. To občas nechápou nejen pubertál-
ní dítka, ale i někteří rodiče, kteří bez ostychu lezou po atrakcích. Zlobíme 
se na ,,lufťáky“, kteří si zřejmě chodí vybít energii a léčit splín, někdy na študáky 
integrované školy, ale bohužel občas i na našince, protože tohle dokážou i Vysoč-
tí. Tak prosím, vyžeňme tyto inteligenty, ať hřiště prckům dlouho vydrží.  

Omezený prostor hřiště nedovolil více prvků a v podstatě ani jejich jiné rozlože-
ní. Vše je omezeno normovanou dopadovou plochou jednotlivých prvků, která se 
nesmí překrývat. Vše je natěsnáno na maximum možného. I kamínky v kačírku 
podléhají atestu, tak až je budete dětičkám vybírat z botiček, můžete si být jisti, že 
jsou to ty správné. Na volně pojíždějící autíčko, které jsme měli, zapomeňte, vše 
musí být připevněno na daném místě. 

Další akcí, o kterou se nyní snažíme, je zlepšení možnosti závlahy tenisového 
hřiště pomocí nádrže na dešťovou vodu, která bude svedena z přilehlých nemovi-
tostí. Výhledově se dá uvažovat i o poloautomatické závlaze. Našel se mecenáš, 
který nám s touto akcí finančně pomůže. Není to rozmar, ale nutnost pro udržení 
alespoň rekreačně hratelné kvality hřiště.  

Pracovních plánů je dost, ale hlavně nás čekají sportovní akce letošního léta. 
Turisté se připojili k celorepublikové akci Vystup na svůj vrchol a uspořádali Vý-
stup na Bílou skálu, Sklenařické debly – otevřené MČR veteránů a mixů bylo se-

JN 
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hráno ve druhém červencovém víkendu, 23. července se běžel Český pohár v běhu 
do vrchu Šachty-Štěpánka na trati 6 500 metrů dlouhé, sehrají se pouťové zápasy 
ve fotbale, uskuteční se pochod Krajem zapadlých vlastenců, cyklisté roztočí 
13. srpna pedály při Vysocké časovce s tradičním startem od Křemílka pro dospě-
láky a nově v kratší verzi pro dětské závoďáky s posunutým startem, tenisté sehra-
jí svůj turnaj a 9. září se příznivci přespolních běhů sejdou při závodu Okolo Pe-
truškových vrchů. O těchto akcích se dočtete v dalším čísle Větrníku, nebo je ra-
ději zažijte na vlastní kůži a přijďte si sami zasportovat, pomoci pořadatelům, 
nebo jen zafandit. Přeji hezké léto.  

Za TJ Pavel Šalda 
Turistický oddíl při TJ Vysoké nad Jizerou 
 

I v letním čísle Větrníku bych chtěl pokračovat v informacích o činnosti turistic-
kého oddílu ve Vysokém. Prvního června jsme se vydali na Ještěd. Vyjeli jsme 
hromadnou dopravou do Liberce a odtud ještě busem na Výpřež. Bylo krásné 
počasí a po vystoupení na Výpřeži jsme se dozvěděli, že je zákaz braní peněz do 
hrobu, majitel stánku rozšířil tento citát od Járy Cimrmana s tím, že se peníze 
mají utratit u něho. Měl ale zavřeno, tak jsme je utratili jinde. Z Ještědu byl nád-
herný kruhový výhled do krajiny. Odtud jsme sestupovali podle sjezdovek přes 
Šimonovice a Rašovku k Obřímu sudu. Na tomto úseku jsme udělali zastávku na 
občerstvení, byl tam stůl a lavice. Nedaleko naší zastávky byl ohradník a tam byl 
kůň, stál u mapy a zřejmě ji studoval. Jak jsme si mysleli, že je v ohradě, tak ne-
byl, a jen jsme si sundali ruksaky, hned byl u nás a zachraňovali jsme jídlo, ale byl 
neodbytný, tak jsme se podělili. Jelikož měl nastudovanou mapu, tak nás dopro-
vázel asi 3 km a po cestě se krmil trávou, jen jsme museli dávat pozor, když byla 
úzká cesta, aby nám nestoupl na nohu. V jednom místě se rozhlédl a vyrazil na 
zpáteční cestu. My jsme začali stoupat k Javorníku na Obří sud. Celý objekt je 
zrekonstruován a doporučuji k návštěvě. Odtud jsme pokračovali do Hodkovic na 
vlak a domů. Bylo nás na této akci devět a ušli jsme asi 20 km. 

FK 
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Pochod Krajem zapadlých vlastenců 
 

Pořádá Klub českých turistů Vysoké nad Jizerou. 
Start: 29. 7. 2017 7:00 – 10:00 restaurace Šachty. Startovné 30 Kč, do 15 let 

15 Kč, do 10 let zdarma. Na startu a v cíli možnost občerstvení. 
Cíl: do 17:00,  v cíli účastníci obdrží pamětní list. 
Pěší trasy: 
12 km: Vysoké – Dykova skála – Nístějka – Tábor – rozhledna U Borovice – 

Stará Ves – Vysoké 

Dále byl v našem plánu cyklovýlet na Broumovsko. Termín byl stanoven na 
29. 6. – 2. 7. Mělo to ale zádrhel, na poslední chvíli nám odřekli autobus, tak jsme 
jeli vlastními auty. Bylo to jisté omezení pro řidiče aut, kteří se museli vrátit do 
kempu, kde jsme měli ubytování, a jet ostatním naproti. Naše první trasa vedla 
z Jiráskovy chaty blízko Dobrošova do Náchoda, Velké Poříčí, Hronov, Polici nad 
Metují a Teplice nad Metují do kempu v Bučnici. První den se ujelo asi 50 km. 
Druhý den jsme jeli vlakem do Adršpachu a vstoupili do skalního města. Nejprve 
jsme obešli nádherné jezírko, které je hned u vchodu. Byl pátek, takže nebylo tolik 
návštěvníků jako o víkendu. Za den jsme prošli jak Adršpašské, tak Teplické ská-
ly. Je to asi 20 km, ale schodů a žebříků je tam víc než hodně. Jen jsme vyšli ze 
skal, tak začalo pršet, ale to už jsme seděli v restauraci. Jak jsme měli zprávy 
z domova, ve Vysokém pršelo celý čtvrtek. Třetí den byl zase na kolech. Cílem 
naší trasy byla Pstrążna v Polsku, je tam krásný skanzen s roubenkami a na vr-
cholu kopce je větrný mlýn. Dole je kovárna s celým vybavením, jako kdyby odtud 
mistr kovář včera odešel. Zlatý hřeb byla nedaleká rybárna s pečenými rybami, 
kterou nám doporučili Mejsnarovi z Vysokého. Děkujeme za tip. Tento den jsme 
ujeli asi 70 km. V neděli ráno bylo nejisté počasí a rozhodovali jsme se, zda kola 
naložit nebo do Ratibořic dojet na kolech. Vsadili jsme na jistotu a kola naložili. 
Nakonec bylo hezky, ale o to více času jsme měli na prohlídku celého areálu. Do 
areálu nás pozval osobně pan mlynář v dobovém obleku a doporučil ochutnat 
místní speciality. K tomu všemu hráli tři muzikanti staré písničky patřící k této 
době. To byl také vydařený závěr našeho putování a tímto krajem a jeli jsme do-
mů. 

Hned po návratu nás čekala další akce, která byla určena pro veřejnost. Na 8. 7. 
byl naplánován „Prázdninový výstup na Bílou skálu“. S touto novou akcí jsme 
začali vloni, jde o celostátní akci pod názvem „Vystup na svůj vrchol“. Každý rok 
musíme žádat o povolení Správu Krkonošského národního parku, abychom tuto 
činnost mohli provést. Měli jsme objednané i počasí a pan Krakonoš vše zajistil. 
Měli jsme připravené soutěže pro děti i dospělé. Každému účastníkovi byl předán 
diplom u Turnovské chaty. Účast byla o něco větší než vloni, akce ještě není tak 
známá jako ta příští, která se bude konat 29. 7. 2017. Na tuto již 41. akci chci 
pozvat čtenáře, ale i ostatní vyznavače pěší nebo cykloturistiky. Start je od areálu 
Šachty od 7:00 a diplomy budou předávány průběžně do 16:00. Pro pěší jsou při-
praveny trasy 12, 14, 25, 35 a pro ty nejzdatnější až 50 km dlouhá trasa. Cyklisté 
se mohou vydat až na Smědavu, což je 55 km. Těšíme se na vaši účast, podrob-
nosti najdete na vývěsce ve vitríně naproti městské knihovně. 

Hezký zbytek léta a zážitky z cest po naší vlasti vám přeje Jirka Mohr  



Pochod Věnceslava Metelky 
 

Prezentace: Sobota 12. 8. 2017 ve sklenařické sokolovně 6:00 – 10:00 hod. 
Občerstvení:  V cíli pravé krkonošské kyselo a uzeniny, na trase z vlastních 

zdrojů. 
Ubytování: Ve vlastních spacích pytlích ve sklenařické sokolovně a staré 

škole, cena 30 Kč na osobu/noc. Nutno předem objednat na tel. 603 160 562, 
nebo na hanavod@tiscali.cz, paní Hana Vodičková.  

Informace: Jiří Čermák, tel. 775 282 092, goro.cermak@seznam.cz 
Startovné:  děti do 15 let 30 Kč, ostatní 50 Kč. 
Prosba:  Pochod se koná na území KRNAPu, prosíme účastníky o ukáz-

něné chování, aby se další návštěvníci těchto míst nemuseli za nás stydět a mohli 
vychutnat krásu naší přírody. Děkujeme. 

Ukončení pochodu: v Masarykově škole nejpozději v 19:00 hod. Pokud 
z jakýchkoliv důvodů nedorazíte do cíle pochodu, prosíme o zprávu pořadatelům, 
abychom o Vás neměli obavy. Po loňské zkušenosti, kdy 1 pochodník bloudil oko-
lo Bratrouchova a dorazil až po 21. hodině, každý z účastníků musí udat svůj mo-
bil. 

Pěší trasy: 
10 km – od sokolovny k Tomášovu kříži dojdeme po žluté a půjdeme do Pasek – 

místa, kde Věnceslav Metelka působil. Okolo muzea v Pasekách nad Jizerou do-
razíme na Hermínu, kde nás čeká 1. „razítková“ kontrola. Krásu Pasek shlédne-
me z Bosny, kam dojdeme do véršku a u jezírka Vás bude čekat kontrola 
s razítkem a pro děti překvapivé úlohy. Když už jsme tady nahoře, nemůžeme 
zapomenout navštívit „Prdeček“ – restauraci Na perličku. A pak Vás a Vaše rato-
lesti bude čekat příjemná cesta přes „naše“ rovně směr Sklenařice. Od Tomášova 
kříže to do cíle ve škole už není daleko. 

18 km – je souběžná s 10 km trasou až do Pasek – Bosny, kde se odkloní a trasa 
Vás zavede od jezírka u vleku doprava směr rozhledna Štěpánka. Odtud pod Bí-
lou skálou sejdete k Prdečku, kde se můžete občerstvit a pak opět po trase 
„desítky“ do cíle. 

27 km – Sklenařice – Dolánky do Jablonečka – po červené „Sachrovkou“ na 
Dvoračky – po zelené na Ručičky – po modré na Studenov; Hleďsebe – přes Vilé-
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14 km: Vysoké – Na Perlíčku – Paseky - krkonošské muzeum – Vysoké 
25 km: Vysoké – Na Perlíčku – Příchovice U Čápa – rozhledna Štěpánka – Bílá 

skála – Bosna – Paseky – Vysoké 
35 km: Vysoké – restaurace Hvězda – Český Šumburk – Svárov – Haratice – 

Návarov – Bozkovské jeskyně – Roztoky – Vysoké 
50 km: Vysoké – Hvězda – (rozhledna Štěpánka) – Desná – vodopády Černé 

Desné – Souš – Nýčovy domky – Polubný – Kořenov – Harrachov – Mumlavské 
vodopády – Rýžoviště – Studenov –Rokytnice – Paseky – Vysoké 

Cyklotrasy: 
15 km: Vysoké – Barejtův kopec – Roztoky – Helkovice – Vysoké 
30, 55, 60 km: po trase závodu Ve stopě I. středoevropské padesátky (mapy 

tras u startu) 

mailto:hanavod@tiscali.cz
mailto:goro.cermak@seznam.cz
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mov, Havírnu na Planýrku – chvíli po modré – pak po zelené kolem kostela 
a Buďárky na Prdek – a pak už jen po žluté přes Čermákovy – a Tomášův kříž do 
Sklenařic ke škole. 

50 km – tradiční, jako před XXVII lety – od sokolovny údolím Sklenařického 
potoka Dolánkama do Jablonečka – na Rezek (K4) – Hotel Skála – Labská pře-
hrada (S5) – dorazit do Špindlu. Údolím Labského dolu projít I. zónou KRNAPu 
až k Labské boudě (SK). Přes Hančův pomník, Růženčinu zahrádku sestoupíme 
na Dvoračky (K7). Nyní je tady krásný „sešup“ údolím Huťského potoka do Ro-
ketnice – zde přes Strážník do Jablonečka a pak přes Kamenec (SK) a Tříčská 
vrcha okolo Šachet do cíle ve škole.  

Novinka - cyklotrasa: 
40 km – ze Sklenařic do Jablonečka přes Sochorák – od staré hasičny 

v Jablonečku proti proudu Jizery do Dolní Roketnice (ke Kroupům) – přejezd do 
na Letní stranu nad Vilémov – Studenov – Ručičky – dolů na Harrachov po 
500 m – Kladovou cestou na Krakonošovu snídani – pak směr Vosecká bouda – 
pod Voseckou odbočit doleva po tzv. TEREX cestě a zde cca 9 km směr Harra-
chov – dojet až k celnici a pak krásný sjezd do Harrachova – u restaurace Na Mej-
tě se dát Planýrkou směr Paseky, odtud okolo staré školy po asfaltce do Sklenařic. 

Kontroly: Paseky n. J. – Hermína (SK), Bosna (K1), Na Perličku – Prdek (SK), 
Rezek (K2),  Labská přehrada (SK), Labská bouda (SK), Dvoračky (SK) 

V prostoru cíle bude soutěž v hodu „jizerákem“ (pro dospělé) a závody na chů-
dách (pro děti). Na všechny účastníky se bude „usmívat“ Krakonoš, s kterým 
máme dohodu o přívětivém počasí pro návštěvníky našich hor. 

Motoklub Vysoké nad Jizerou 
Přinášíme informace od začátku letošní sezóny našeho klubu, kdy první novin-

kou je rozšíření klubu o nové jezdce – Michala Červa a Tomáše Korbeláře. Další 
řádky budou představovat shrnutí TOP výsledků.  

Jedny z prvních závodů, na které naši jezdci vyrazili, se jely v Bakově na konci 
měsíce března, kde Vít Tomeš obsadil dvě první místa. To na Enduro sprintu ve 
Mšeně zase kraloval Franta Medek se zlatem a stříbrem, Vít Tomeš zde dosáhl na 
bronz.  

První květnový víkend byl v duchu prvních seriálových závodů ECC, které se 
jely v Chuchelně, zde už bylo zastoupení našich jezdců o něco větší – na nejlepší 
výsledky dosáhli Aleš Kučera (bronz a stříbro), Honza Nosek (bronz a brambůr-
ka), Vít Tomeš (bronz) a Jiří Vopálka byl v neděli pátý. Další víkend vyrazil Vít 
Tomeš ještě do Dolního Bousova, odkud přivezl bronz. Nejlepší dvojici z našich 
jezdců na Enduro Hunters v Uhách vytvořili Aleš Kučera a Ondřej Josífek, kteří 
obsadili krásné druhé místo ve dvojicích Hobby. Na začátku června následoval 
Endurosprint v Úterý, kde byli Franta Medek první, Vít Tomeš druhý a Ondřej 
Šikola třetí, každý ve své kategorii. Následující víkend v Rudnické Rokli Franta 
Medek zlato a Ondřej Šikola brambůrka, dvojice Medek – Josífek páté místo. Za 
zvuku motorů pokračoval i další „motovíkend“ ve Vysoké Peci, kde Franta Medek 
získal dvakrát stříbro, Vít Tomeš zlato a Ondřej Šikola bronz. Poslední závody, 
o kterých se ještě zmíníme, byl Cross Country Vesec o prvním prázdninovém ví-
kendu: Ondra Josífek první, Medek – Balatka třetí, Šikola třetí. Přejeme krásné 
prázdniny. 
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Výběr z výsledků Sklenařických deblů 2017, 48. ročník 

Muži – sobota 15. 7. 2017 
1. Miroslav Železný, Dominik Grus (Praha,  Nymburk) 
2. Lukáš Pudil, Jiří Vobr (Nymburk) 
3. Vojtěch Věchet, Jan Věchet (Nymburk) 
Dvojice Jiří Čermák, Pavel Špringl (Vysoké nad Jizerou, Praha) se umístila na 7. 
místě, vysočtí Petr Adametz, Jaroslav Nechanický na 9. místě a sklenařičtí Tomáš 
Zuna a Jan Metelka na 11. místě. Celkem hrálo 11 dvojic, bylo sehráno 33 utkání. 
 

MČR veteránů – sobota 15. 7. 2017 
1. Vojtěch Věchet, Pavel Věchet (Nymburk) 
2. Jiří Čermák, Miroslav Železný (Vysoké nad Jizerou, Praha) 
3. Tomáš Kadavý, Václav Doubek (Rokytnice nad Jizerou) 
4. Jiří Čermák, Oldřich Vitvar (Praha, Sklenařice) 
Celkem 4 dvojice, sehráno 6 utkání. 
 

Ženy – sobota 15. 7. 2017 
1. Anna Marie Lauermannová, Kamila Licková (Karlovy Vary, Nymburk) 
2. Jana Čermáková, Barbora Härtingová (Vysoké nad Jizerou, Litoměřice) 
3. Helena Neumannová, Leona Neumannová (Rokytnice nad Jizerou) 
Vysocké hráčky Klára Nechanická a Zuzana Kučerová se umístily šesté, Veronika 
a Adéla Havelkovy na 9. místě, sklenařické Martina Zunová a Jiřina Vitvarová se 
umístily na 10. místě a vysocké hráčky Olina a Simona Plůchovy na 12. místě. 
Celkem 13 dvojic, sehráno 27 utkání. 
 

MČR mixy – neděle 16. 7. 2017 
1. Leona Neumannová, Jan Bajer (Rokytnice nad Jizerou, Česká Lípa) 
2. Gabriela Železná, Miroslav Železný (Praha) 
3. Zuzana Kučerová, Aleš Vitvar (Vysoké nad Jizerou, Nymburk) 
Vysocká dvojice Jana Čermáková, Jiří Čermák skončila na 4. místě, dvojice Alena 
Horáčková, Jaroslav Nechanický (Praha, Vysoké nad Jizerou) 6. místo, Lucie 
a Petr Adametzovi z Vysokého nad Jizerou 7. místo, Klára Nechanická a Oldřich 
Vitvar (Vysoké nad Jizerou, Sklenařice) byli jedenáctí a Martina a Tomáš Zunovi 
ze Sklenařic dvanáctí. Celkem hrálo 14 dvojic a bylo sehráno 39 utkání. 

Jarda Nechanický 



Životní jubilea 
Vysoké nad Jizerou 
Alfred Adametz   72 let 
Marie Adametzová  72 let 
Jan Blažek    77 let 
Miloslav Cerman   79 let 
Jana Fišerová   80 let 
Petr Grosman   77 let 
Emilie Haasová   92 let 
Jaroslav Karban   71 let 
Milada Kašťáková   89 let 
Miloslava Kobrová  83 let 
Václav Košatka   73 let 
Ivan Kozák    73 let 
Vladimír Kukla   70 let 
Jiří Líbal    71 let 
Eva Lukášová   75 let 
Božena Nesvadbová  76 let 
Květoslava Skrbková  71 let 
Marie Soukupová   72 let 
Elena Šaldová   70 let 
Naděna Šikolová   71 let 
Olga Šulcová   72 let 
Ivo Vodseďálek   86 let 
Alena Vránová   79 let 
Helkovice 
Jiří Malík    71 let 
Zdeněk Skrbek   70 let 
Horní Tříč 
Ivanka Metelková   73 let 
Oldřich Slavík   79 let 
Sklenařice 
Vladimír Grosman   75 let 
Petr Haba    74 let 
František Novotný   70 let 
Stará Ves 
Věra Černá    84 let 
Marie Šídová   72 let 

 
Svatby 

Dne 3. 6. 2017 uzavřeli manželství 
na rozhledně U Borovice Barbora 
Nosková z Roprachtic a Ladislav Ře-
hák z Prahy. 

 

Společenská kronika 
Manželé Hana a Jan Andělovi ze 

Tříče oslavili zlatou svatbu, paní sta-
rostka Lucie Strnádková a paní Iva 
Havelková jim šly poblahopřát dne 
5. 6. 2017. 

Narodili se 
Dne 27. 6. 2017 se manželům Lence 

a Ladislavovi Jiroušovým narodil syn 
Jakub. 

 
Vítání občánků 

Dne 19. 6. 2017 byli přivítáni Jan 
Hluško, František Kučera a Alexan-
dra Vodičková, všichni z Vysokého. 

 
Zemřeli 

Dne 12. 5. 2017 zemřela ve věku 
95 let v Českých Budějovicích paní 
Ludmila Buštová, rozená Koucká, 
rodačka z Vysokého nad Jizerou. 

Dne 1. 6. 2017 zemřela ve věku ne-
dožitých 98 let paní Milada Ceéová 
z Vysokého nad Jizerou. 

Dne 25. 6. 2017 zemřela ve věku 
nedožitých 96 let paní Emilie Stoch-
lová ze Sklenařic. 

 
Poděkování 

Děkujeme všem přátelům a známým 
za projevy soustrasti a květinové dary, 
kterými vyjádřili vzpomínku na naši 
maminku Miladu Ceéovou. 

Ludmila Blažková s rodinou 
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Děkuji všem, kteří si našli 
čas  a dorazili 5. července do diva-
dla. Všem kamarádům, přátelům, 
rodině, zástupcům města a tělový-
chovy, hasičů a červeného kříže 
a divadelníkům. Děkuji divadelnímu 
spolku za poskytnutí budovy a uspo-
řádání oslavy. Bylo to nádherné 
a bylo toho dost! 

Ale stálo to  za to! 
Svata Hejralová 

 
Blahopřání ministra kultury  

Svatavě Hejralové  
 
V Praze dne 19. června 2017 
 

Vážená paní Hejralová, 
 
dovolte mi, abych Vám poblaho-

přál jménem Ministerstva kultury 
i jménem svým k významnému ži-
votnímu jubileu, které v těchto 
dnech slavíte. 

Velice rád využívám této příleži-
tosti, abych Vám poděkoval za vše, 
čím jste obohatila oblast amatérské-
ho činoherního divadla. Již od 70. let 20. století Vás bylo možné potkávat v rámci 
Divadelního spolku Krakonoš ve Vysokém nad Jizerou, kde jste získala řadu oce-
nění za vynikající herecký výkon. Postupem času jste se stala členkou výboru to-
hoto divadelního spolku a členkou předsednictva a sekretariátu Svazu českých 
divadelních ochotníků. Již téměř tři desetiletí ovlivňujete podobu Národní pře-
hlídky venkovských divadelních souborů Krakonošův divadelní podzim ve Vyso-
kém nad Jizerou jako předsedkyně jejího přípravného výboru a od roku 2006 rov-
něž z pozice její ředitelky. Dovolte mi poblahopřát Vám také ke Zlatému odznaku 
Svazu českých divadelních ochotníků, který jste obdržela v roce 2008. 

Do dalších let Vám přeji hodně zdraví, radosti, životní pohody a i nadále neutu-
chající energii. 

 

S pozdravem 
Daniel Herman, ministr kultury 

Zpravodaj MěÚ Vysoké nad Jizerou - Větrník L-7-8/2017,  
 tel: 481 593 118, redakce: Mgr. Jana Nonnerová, grafika Ing. Pepa Hejral, 

náklad 470 ks, cena 20 Kč vč. DPH 10 %, příspěvky zasílejte do muzea  
na vetrnik@vysokenadjizerou.cz, uzávěrka 10. dne lichého měsíce, 

tisk povolen MK ČR E 22952, vytiskl H&H Servis 2017. 
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Vítání občánků 

červen 2017 


